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Oferujemy zabiegi z medycyny estetycznej, makijażu permanentnego oraz zabiegi laseroterapii.
Posiadamy wysokiej klasy laser diodowy, który bez bólu oraz w  bardzo szybkim tempie usuwa owłosienie z każdej partii ciała 
Wykonujemy również zabiegi fotoodmładzania oraz zamykania naczyń krwionośnych.
Zapraszamy również mężczyzn, którzy chcą mieć spokój z codziennym goleniem twarzy.^;

I  Zapraszam y do zapisów pod nr te i. 600 645 945
I i   ______ _̂_________________         —__ - - —

Miał 2 promile. Jechał zygzakiem od krawężnika do krawężnika. 
[Sąd j^znał, ^  w[na i społeczna szkodliwość czynu nie są znaczne. 
 ̂ Taki bvł ooczatek sadowei historii... I STR. 3

NIE UNIKNIE

Co by tu 
spieprzyć?
Powiatowy PiS bardzo 
ostro o działaniach staro
sty i milczeniu burmistrza 
Oleśnicy w sprawie szpi
tala. STR. 7

L E K A R Z E : O D C H O D Z IM Y ^  OGROMNYMfrZALEM! str 7 i

Kogo poprze 
Platforma?
Małgorzata Kidawa-Błoń- 
ska czy Jacek Jaśko- 
wiak? Kogo poprą dele
gaci z Oleśnicy? STR. 2
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Rynkowe
porządki

Ulica czy rynek?

Usunąć reklamę, poprawić tabli
cę z nazwą ulicy - apeluje o to 
radny Leszczyłowski.

- Od kilku lat na budynku na
szego ratusza jest zamieszczona 
reklama, mówiąca o istniejącym 
klubie. Nikomu przez długie lata 
nie wpadło do głowy, aby ten te
mat uporządkować, dlatego pro
szę o szybkie usunięcie reklam 
z budynku ratusza, jak również 
witryn okiennych - powiedział na 
listopadowej sesji Rady Miasta Pa
weł Leszczyłowski (klub Bronsia).

Radny po raz kolejny w tej ka
dencji poruszył też kwestię upo
rządkowania tablic znajdujących 
się na kamienicach oznaczających 
Rynek.

„W związku z tym, iż złoży
łem dwie interpelację dotyczące

To już prehistoria...

błędnego oznakowania Rynku, 
chciałem zapytać: Kto jest odpo
wiedzialny za taki stan rzeczy i 
czy to miejska jednostka powiesiła 
oznakowania z błędem? Okazuje 
się, że winnych nie ma, a miejskie 
jednostki są jakby bezradne. Tak 
naprawdę chodzi o to, aby z tych 
niewłaściwych tablic usunąć dwie 
literki" - napisał radny.

Rajcy chodzi o usunięcie skrótu 
„ul." z tabliczek z nazwą ulicy. Te 
dwie nazwy wykluczają się. Jakieś 
miejsce może być albo ulicą, albo 
rynkiem. Poprawna nazwa brzmi: 
Rynek, pisany zawsze wielką lite
rą.

Dodajmy, że o tym problemie 
nazewnictwa w centrum Oleśnicy 
Panorama pisała już kilkanaście lat 
temu...

(ror)

Sala (znowu) się oddala
Oferty na budowę nowej sali 
gimnastycznej SP4 znowu za 
drogie...

Jeszcze w poprzedniej kadencji 
samorządu zapadła decyzja, że 
Szkoła Podstawowa nr 4 po latach 
oczekiwań doczeka się w końcu 
budowy nowej sali gimnastycznej. 
Nowy obiekt zostanie połączony 
łącznikiem ze szkolnym budyn
kiem. W sali będzie boisko do piłki 
ręcznej o powierzchni 40 x 20 m, 
czyli powierzchnia całej sali wy
niesie ok. 55 X 30 m plus pomiesz
czenia szatniowo-socjalne.

A kiedy powstanie sala? Wyzna
czony termin realizacji to 30 lipca 
2021 roku. Czy zostanie on jednak 
dotrzymany?

Na pierwszy przetarg w pły
nęły cztery oferty. Exallo Dril- 
ling SA Piła - 13.748.545, Berger 
Bau Wrocław -13.539.251, AKBiK 
Wrocław - 12.496.238, Mirs Ole
śnica -10.679.634. Przetarg został 
unieważniony, bo miasto ma przy
gotowaną na inw estycję kwotę
8.300.000 zł.

Na przetarg  d rugi w p ły n ę
ły w minionym tygodniu dwie 
oferty: Mirs Oleśnica - 9.998.000 
zł oraz konsorcjum Częstobud z 
Częstochowy i Budopol Jaskrów - 
10.177.007zł.

Jeżeli miasto nie zdecyduje się na 
dołożenie 1,7 min do tańszej oferty, 
trzeba będzie przetarg unieważnić 
i rozpisać trzeci.

(ror)

SKS szuka podinspektora
Miasto ogłosiło nabór na podin
spektora w Sekcji Komunikacji 
Społecznej.

W tej kadencji władze miasta po
wołały w Urzędzie Miasta Oleśni
cy Sekcję Komunikacji Społecznej. 
Podlega ona wiceburmistrz Edycie 
Małys-Niczypor. Ma zajmować sie 
szeroko rozumianą promocją Ole
śnicy i obsługą medialną władz.

Kierownikiem Sekcji jest Marze
na Graczyk, była dyrektor Zarządu 
Dróg Powiatowych, a podinspek
torem Sebastian Lelas, działacz 
Platformy Obywatelskiej.

5 grudnia burmistrz ogłosił na
bór na podinspektora ds. komuni
kacji społecznej w Sekcji. Musi on 
mieć wykształcenie wyższe. Na 
stanowisko można aplikować do 
16 grudnia. (ror)

ICALIA
KOMPLEKSOWE

USŁUGI POGRZEBOWE
Oleśnica, ul. ii Listopada 2 r7 l\ 

www.kaliapogrzeby.pl Tel. całodobowy 797-298-112

Kogo poprą delegaci 
PO z Oleśnicy?
M ałgorzata K idaw a-B łońska  
czy Jacek Jaśkowiak? Kto po
prą delegaci z Oleśnicy?

W Platform ie O byw atelskiej 
o tym , kto będzie kandydować 
na prezydenta, zdecydują w e
wnętrzne wybory. Kandydat PO 
na ten urząd zostanie wskazany 
w trybie wyboru członków kon
wencji krajowej partii. Odbędzie 
się ona 14 grudnia. Przypom nij
my, że o nom inację ubiegają się 
M ałgorzata K idaw a-B łońska i 
Jacek Jaśkowiak.

Kogo poprą delegaci z Oleśni
cy? Będzie ich dw óch: Robert 
Sarna, radny miejski, i Jarosław 
Połański, członek Zarządu Po
wiatu Oleśnickiego.

Z obydwoma rozmawialiśmy 
najpierw 6 grudnia.

- Nie jestem  do końca zdecy
dowany. Czekam na debatę. Na 
dzisiaj - poparłbym  mężczyznę

Kogo poprze Polański, wiemy. A kogo Sarna i kto wygra, jeszcze nie...

- mówi Panoramie Jaro sław  Po
lański.

- Oboje mają u mnie po 50 pro
cent szans. O stateczną decyzję 
podejmę po debacie. Oboje są do
brym i kandydatami. W cześniej 
byłem bliższy poparcia Kidawy- 
-Błońskiej, ale w ostatnim  tygo
dniu jeszcze się waham - mówi z 
kolei Robert Sarna.

A co w powiedzieli nam w po
niedziałek 9 grudnia, czyli już po 
debacie?

- Nie zmieniłem zdania. Poprę 
Jaśkowiaka - mówi Polański.

- Debatę chyba wygrała Kida
wa - pow iedział z kolei Sarna. - 
Ale ja jeszcze ostatecznej decyzji 
nie podjąłem - dodaje.

Roman Rybak

Męska tożsamość, 
cnoty I męski różaniec

Pierwsza taka inicjatywa znalazła zwolenników

Kolejny nieudany
Po raz kolejny nie udało się rozstrzygnąć przetar
gu na przebudowę budynku SP6 do zgodności z 
przepisami przeciwpożarowymi. Proponowana cena 
przewyższała kwotę przygotowaną przez ZBK.

Śm ieci dla MGK
Miasto z wolnej ręki udzieliło zamówienia na odbiór i 
transport odpadów komunalnych od właścicieli nieru

- tak brzmi credo inicjatywy „Mę
skiego Różańca".

Pierwszy „Męski Różaniec" od
był się w Warszawie w kwietniu 
2018 roku. Do modlitewnej in i
cjatywy zaczęły dołączać kolejne 
miejscowości, m.in. Kraków, Szcze
cin, Warszawa, Łódź, O lsztyn, 
Rzeszów, Lublin, Poznań, Nowy 
Targ, Przemyśl, Opole, Świnouj
ście, a także Wilno oraz Chicago.

A w sobotę 7 grudnia ponad 80 
osób uczestniczyło w zorganizo
wanym po raz pierwszy w Ole
śnicy „Męskim Różańcu". Rano w 
kościele NMP Matki Miłosierdzia 
odprawiono uroczyste nabożeń

stwo, podczas którego poświęco
no wizerunek Matki Bożej Fatim
skiej. Potem zwarta grupa ulicami 
miasta z feretronem (przenośny, 
dwustronnie namalowany obraz) 
udała się do oleśnickiej bazyliki i 
kościoła NMP Fatimskiej. Podczas 
przemarszu odmawiano Tajemnice 
Różańca Świętego.

Całość koordynowali Roman Fa- 
ryś i ksiądz Jakub Waliłko. Wśród 
uczestników różańca byli między 
innymi: Wojciech Bartnik, Wiesław 
Piechówka, Tadeusz Żółkiewski, 
Piotr Karasek, Stanisław i Jacek 
Bartosikowie.

(hag, ror)

chomości zamieszkałych oraz na prowadzenie Punktu 
Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych. Wartość 
zamówienia dla MGK to 2.956.100 zł.

Obsłuży Hydrotech
Techniczną obsługą w budynkach i na zewnątrz bu
dynków w zasobach komunainych oraz świadczeniem 
usług w budynkach i na zewnątrz w roku 2020 nadal 
będzie zajmował się Hydrotech z Oleśnicy. Był jednym 
oferentem. Zaproponował 25,64 zł za roboczogodzinę i 
dojazd do awarii w ciągu godziny.

Ponad 80 mieszkańców uczest
niczyło w zorganizowanym po 
raz pierwszy w Oleśnicy „Mę
skim Różańcu”.

„Wierzymy, że naszą rolą, tj. rolą 
mężczyzn w Bożym zamyśle jest 
ochrona na życie wieczne wszyst
kich tych, których Bóg podarował 
nam tu na ziemi. Tak jak święty 
Józef był ziemskim opiekunem 
Świętej Rodziny, tak i my mamy 
zadanie bronić świętości naszych 
rodzin i bliskich. Chcemy czynić to 
razem, we wspólnocie mężczyzn. 
W tej jedności umacniamy naszą 
męską tożsamość i męskie cnoty"

http://www.olesnica24.com
http://www.kaliapogrzeby.pl
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PIJANY KOMENDANT 
NIE UNIKNIE KARYI
Sąd Rejonowy warunkowo umorzył postępowanie wobec byłego komendanta oleśnickiej jednostki wojskowej, który siadł 
za kierownicą, mając w organizmie 2 promile alkoholu. Co na to sąd II instancji? I jaki wyrok ostatecznie zapadł?

Tę historię ujawniła Panorama 
Oleśnicka. Dariusz Z., komendant 
Garnizonu Oleśnica i 10 Brygady 
Logistycznej, został zatrzymany 
do kontroli drogowej w okolicy 
Dąbrowy Oleśnickiej. Policjanci 
stwierdzili, że jest pod wpływem 
alkoholu. Została wezwana Żan
darmeria Wojskowa. Komendan
towi została pobrana krew. Pierw
sze badanie wykazało 2,0 promila, 
drugie -1,9 promila.

Płk Dariusz Z. postanowił uprze
dzić czekające go konsekwencje, 
czyli służbową degradację, i złożył 
wniosek o wypowiedzenie stosun
ku służbowego, czyli o odejście z 
armii na wcześniejszą emeryturę. 
Popełnione przestępstwo prze
rwało jego piękną karierę - był 
przymierzany do funkcji attache 
w Kanadzie. Attache wojskowy to
- w przeciwieństwie do cywilnego
- wysoki stopień dyplomatyczny.

Byłemu już komendantowi Pro
kuratura Rejonowa w Oleśnicy 
postawiła zarzut prowadzenie po
jazdu mechanicznego w stanie nie
trzeźwości. Grozi za to grzywna.

kara ograniczenia wolności albo 
pozbawienia wolności do lat 2.

Sąd Rejonowy w Oleśnicy po
stanow ił w arunkowo um orzyć 
postępowanie wobec Dariusza Z. 
Wyznaczył mu okres próby na 1 
rok oraz zakaz prowadzenia po
jazdów mechanicznych kat. B w 
ruchu lądowym na okres 2 lat, a 
także orzeczono od niego na rzecz 
m.in. Funduszu Pomocy Pokrzyw
dzonym kwotę 5000 złotych i ob
ciążano kosztami procesu.

Apelację od tego wyroku złożyła 
oleśnicka Prokuratora. Uznała, że 
wyrok jest wadliwy. „Czyn oskar
żonego nacechowany był znaczną 
społeczną szkodliwością z uwagi 
na wysoki stan nietrzeźwości, w 
jakim znajdował się oskarżony w 
czasie kierowania samochodem i 
stanowił poważne zagrożenie bez
pieczeństwa w ruchu drogowym. 
W arunki osobiste sprawcy nie 
pozwalają na ich uwzględnienie 
przy wydaniu korzystnego [wy
roku] dla oskarżonego, jako funk
cjonariusza publicznego w randze 
dowódcy Jednostki Wojskowej w

Oleśnicy. Ciążyły na nim szcze
gólne służbowe obowiązki dbania 
o dobry wizerunek Sił Zbrojnych 
RP i dawanie przykładu dla pod
władnych żołnierzy, będących w 
większości kierowcami" - czytamy 
w apelacji.

Oskarżony Dariusz Z. w piśmie 
z 2019 roku w odpow iedzi na 
apelację prokuratora wniósł o jej 
nieuwzględnienie i utrzymanie 
zaskarżonego wyroku w mocy.

Co na to Sąd Okręgowy?
Przypom niał, że zaniechanie 

ukarania sprawcy wymaga speł
nienia kilku ważnych warunków. 
„Szereg z tych warunków należy 
uznać za spełnione. Nie był kara
ny sądownie. Jego sposób życia 
należy traktować jako zasługują
cy na akceptację. Oskarżony był 
żołnierzem zawodowym, którego 
przebieg kariery oraz osiągnięcia 
w służbie - właściwie ocenił Sąd 
Rejonowy - jako zasługujące na 
docenienie i uznanie. Równocze
śnie właściwości i warunki oso
biste oskarżonego oraz postawa 
w trakcie trwania postępowania

Absurd na drodze

Nowiutka nawierzchnia cieszy

Kierowcy obserwują i nie wie
rzą.

- Najpierw, po wielu latach ocze
kiwań, wyrem ontowali połowę 
drogi. To był pierwszy absurd. 
Potem, po dwóch kolejnych latach, 
wyremontowali brakujący odci
nek. Ale... niecały. Co to ma być? 
Jakieś żarty? - pyta poirytowany 
mieszkaniec Nieciszowa, komen
tując to, co widzimy na odcinku 
drogi powiatowej między Oleśnicą 
a Nieciszowem.

Przypomnijmy, że droga w po
łowie administrowana jest przez 
miasto, a w połowie przez gminę 
Oleśnica. Ten podział kompetencji

Ale tu szczęście kierowców się kończy

sprawił, że jej remont przebiegał 
dwutorowo. Już po zakończeniu 
pierwszego etapu (wykonała go 
gmina) remontu wielu kierowców 
wyrażało zdziwienie, że samorzą
dy nie porozumiały się i remontu 
nie wykonano za jednym razem. 
Niedawno zakończył się remont 
brakującego fragmentu drogi. Ale... 
Ale do zrobienia pozostał kilku
dziesięciometrowy jej fragment 
w obrębie przejazdu kolejowego. 
I tym razem powodem tej sytuacji 
był podział kompetencyjny. Braku
jący fragment drogi to teren PKP.

Dyrektor Sekcji Dróg Miejskich 
Krzysztof Fink wyjaśnia, że odci
nek drogi położony na gruncie w

zarządzie PKP jest obecnie w fazie 
projektowania. I zostanie przebu
dowany w nowym przebiegu, od
dalonym od linii kolejowej. Tym 
samym skrzyżowanie z drogą po
wiatową w ulicy Stawowej zosta
nie wybudowane w nowej lokali
zacji. Przebudowa całego układu 
drogowego w otoczeniu przejazdu 
kolejowego będzie realizowana 
przez Polskie Koleje Państwowe.

Prawdopodobny termin zakoń
czenia dokumentacji projektowej 
to rok 2020. Roboty budowlane po
winny być realizowane w latach 
2021 - 2023.

Grzegorz Huk 
fot. Autor

dają podstawę do ustalenia, że 
będzie w przyszłości przestrze
gał porządku prawnego" - ocenił 
wrocławski sąd.

Ale zauważył też, że to nie są 
wszystkie warunki, które należy 
spełnić, aby „skorzystać z dobro
dziejstwa warunkowego umorze
nia postępowania". Takowe może 
być zastosowane „jedynie w sto
sunku do czynów, gdzie stopień 
społecznej szkodliwości oraz sto
pień winy nie są znaczne".

A te, w ocenie Sądu Okręgowe
go, były znaczne.

Po pierwsze „stopień nietrzeź
wości jest bardzo wysoki, bo sięga 
2 promili. To stężenie, które po
zwala na przyjęcie, że zdolności 
percepcyjne oraz koordynacja ru
chowa oskarżonego były istotnie 
upośledzone. Można przyjmować, 
że w takim stanie upojenia nie tyl
ko nie był w stanie właściwie oce
niać sytuacji na drodze, ale także 
zapewnić panowanie nad samo
chodem oraz podejmować ade
kwatnych do sytuacji reakcji. Taka 
ocena sądu koresponduje z relacją

świadka J. S., który wiedział, że 
kierowca jechał wężykiem, od kra
wężnika do krawężnika".

Po drugie żołn ierz zagrażał 
innym uczestnikom ruchu. Ten 
nocą jest niewielki, ale „oskarżo
ny jechał ulicami Oleśnicy z jej 
centrum i kierował się do Wrocła
wia. Zamierzał więc przejechać 
spory odcinek, w tym drogami 
o istotnym natężeniu ruchu. Jed
nocześnie oskarżony utrudniał 
zatrzymanie, omijał pojazd, któ
rym poruszał się zatrzymujący go 
świadek J. S."

W konsekwencji Sąd Okręgowy 
uznał, że apelacja prokuratora za
sługuje na uwzględnienie, uchylił 
wyrok w całości i skierował do 
ponownego rozpoznania przez 
sąd w Oleśnicy. Ten tym razem 
uznał eks-komendanta winnym 
przestępstw a. W ym ierzył mu 
karę grzywny w wysokości 4.000 
zł. Dariusz Z. musi też zapłacić
5.000 zł (nawiązki) i nie może pro
wadzić samochodu przez 3 lata. 
Wyrok jest prawomocny.

Roman Rybak

Czemu wycięto 
drzewa?
Miasto tłumaczy wycinkę drzew 
pod Park Południowy.

„Zakończyły się pierwsze prace 
porządkowe pod Park Południo
wy zaplanowany do wykonania 
pomiędzy ul. Południową a pla
cem Fatimskim. Wycięto samo
siejki, były to głównie akacje. Bez 
ich usunięcia wykonanie parku 
nie byłoby możliwe, gdyż drzewa 
i krzewy kolidowałyby z koniecz
nymi do wykonania pracami i za
planowaną infrastrukturą.

Dopiero teraz dokładnie widać, 
że to niewykorzystane wysypisko 
gruzu i innych odpadów. Dlatego

rewitalizacja jest dobrym pomy
słem na zagospodarowanie tere
nu pod aktywny wypoczynek i 
rekreację mieszkańców. Kolejnym 
etapem będzie przygotowanie 
koncepcji i prace projektowe. Będą 
m iejsca do uprawiania sportu, 
ścieżki piesze i rowerowe, mini 
amfiteatr i nowa zieleń parkowa. 
Teren zostanie oświetlony" - poin
formowała witryna olesnica.pl.

Przypomnijmy, że pomysł po
wstania parku w tym miejscu jest 
autorstwa „Panoramy Oleśnickiej". 
Teraz trzeba usunąć ogromne ilości 
gruzu.

(OAI)

C o d z ie n n ie  n o w e  in f o r m a c j e^  I e  s  n i c  o mf

Część drzew pozostawiono

_ 3

http://www.olesnica24.com


TY D Z IE Ń  W  PANORAM IE w w w . o l e s n i c a 2 4 . c o m Panorama Oleśnicka nr 49 10-16 grudnia 2019

Tu jest niebezpiecznie!
Radny zwraca uwagę na dwa 
niebezpiecznie miejsca w Ole
śnicy.

Na dwa niebezpiecznie miejsca 
zwrócił uwagę w swoich interpela
cjach Wojciech Bartnik z Oleśnicy 
Razem.

Po pierwsze poprosił burmistrza 
o interwencję u starosty w sprawie 
zapewnienia bezpieczeństwa pie
szych oraz rowerzystów korzysta
jących z przejścia dla pieszych i 
przejazdu dła rowerów przez ulicę 
Wojska Polskiego na wysokości 
numeru 14 c. - Jest to miejsce o wy
sokim natężeniu ruchu, a przed 
przejściem dla pieszych znajdu
je się nieprzeźroczysta bariera 
ochronna i parking, które wpływa
ją na ograniczoną widoczność dła 
kierowców poruszających się ulicą

Wojska Polskiego w kierunku Spa
lić - ocenia radny. - Wiadomo, że 
trasa jest niebezpieczna, były już 
wypadki śmiertelne - dodaje.

Po drugie w niósł o uporząd
kowanie chodnika wzdłuż ulicy 
Południowej. - Na całej długości 
chodnik jest obrośnięty trawą, co 
ograniczyło jego szerokość o 30 
procent i uniemożliwia bezpieczne 
przejście. Po drugiej stronie ulicy 
brak chodnika, więc pracownicy 
pobliskich dużych zakładów poru
szają się jedną ograniczoną stroną, 
co stwarza dła nich w godzinach 
natężonego ruchu w drodze do i z 
pracy zagrożenie przepychania się 
i możliwość wypadnięcia na bar
dzo ruchliwą ulicę o dużym natę
żeniu ruchu samochodów - mówi 
Bartnik.

(ror)

Dlaczego parkowanie 
jest płatne
Parkomaty pod restauracją Mc- 
Donalds budzą sprzeczne od
czucia.

„McDonalds Oleśnica - proszę 
powiedzieć, jak można argumen
tować, że założenie parkomatów 
pod waszymi restauracjami i po
wierzenie ich do administrowania 
innej firmie jest podyktowane tro
ską o klienta? Jak dła mnie to po 
prostu żerowanie na nieuwadze 
klienta, bo w większości przypad
ków wezwanie do zapłaty otrzy
mują klienci restauracji, którzy są 
niczego nieświadomi i zwyczajnie 
nie zauważyli oznaczeń, których 
wcześniej tam nie było. Firma ze
wnętrzna musi na tym zarobić, 
nie ma na celu więc dobra klienta, 
a pełną kieszeń" - napisała inter- 
nautka, której post opublikował 
portal olesnica24.com

Sieć odpowiedział na tę publi
kację:

„Informujemy, że parking przy 
restauracji McDonałd's w Oleśnicy 
jest płatny za parkowanie powy
żej godziny od pobrania biletu. 
Administrowanie nim franczyzo- 
biorczyni restauracji powierzyła

firmie Europark. Rozwiązanie to 
ma służyć temu, by goście restau
racji mogli znaleźć miejsce do za
parkowania, co wcześniej często 
było niemożliwe.

Informacja o tym znajduje się 
na wjeździe. Na terenie parkingu 
regulamin umieszczony jest w kil
ku miejscach. W środku lokalu są 
ulotki informacyjne. Pracownicy 
również zwracają uwagę gościom 
na konieczność pobrania kwitu 
parkingowego i umieszczenie go 
za szybą.

Jeśli nasz gość zapominał tego 
zrobić i znajdzie za wycieraczką 
wezwanie do zapłaty, wystarczy, 
że zgłosi się do pracownika Mc- 
Donald's. Pieczątka restauracji na 
paragonie z McDonald's powinna 
wystarczyć do anulowania opłaty 
dodatkowej przez Europark".

Po pobraniu biletu pierwsza 
godzina dla klientów McDonald's 
jest bezpłatna. Każda kolejna kosz
tuje 5 zł, natomiast jeśli ktoś nie 
zauważy tablicy lub ją zignoruje i 
nie umieści biletu za szybą, za brak 
ważnego bilety poniesie opłatę 95 
zł. Jeśli jednak uiści ją  w ciągu 3 
dni, opłata maleje do 75 zł. (OAI)

Zmieniono oświetlenie?
o  oświetlenie na placu Zwycię
stwa i ewentualne zastrzeżenia 
do jakości prac na placu zapytał 
radny opozycji

Paweł Bielański (Oleśnica Ra
zem) złożył zapytanie, czy do wy
konanych prac związanych z rewi
talizacją placu Zwycięstwa miasto

wniosło uwagi bądź zastrzeżenia, 
i poprosił o przesłanie kopii koń
cowego protokołu odbioru prac 
budowlanych.

Radny zapyta także, czy zmie
niono zapro jektow any układ 
oświetlania placu, a jeżeli tak, to w 
jakim zakresie.

fror)

Oznakowanie zniknęło...
Trzeba przystanek oznakować 
ponownie.

Z prośbą o przekazanie do od
powiednich służb inform acji o 
braku oznakowania przystanku

komunikacji m iejskiej i PKS na 
ulicy Wrocławskiej obok sklepu 
Chemar zwrócił się radny Tade
usz Żółkiewski (Oleśnica Razem). 
Poprzednie oznakowanie zaginęło.

(ror)

Parkingów nie będzie

A zaparkować gdzieś trzeba... Eh, te przepisy...

ZBK negatywnie odpowiada na 
interpelację radnego Jana Man- 
data.

Jak już informowaliśmy, rad
ny Jan Mandat (klub Bronsia), w 
imieniu mieszkańców budynku 
wielorodzinnego przy ulicy 11 Li
stopada 5 - 7a, interpelował do bur
mistrza w sprawie wyznaczenia w 
strefie zamieszkania - na części 
chodnika i drodze osiedlow ej 
wzdłuż budynku - dodatkowych 
miejsc parkingowych.

„Z istniejącego parkingu (26 
miejsc, w tym 3 dla osób niepeł
nosprawnych) korzystają miesz
kańcy budynków 11 Listopada 
5-7a, Kilińskiego 17-17d i innych. 
Właściciele pojazdów parkują na 
chodniku, poza m iejscam i wy
znaczonymi, a interweniujący na 
wniosek jednego z mieszkańców 
funkcjonariusze policji karzą tych

kierujących mandatami za parko
wanie na chodniku w strefie za
mieszkania" - napisał w uzasad
nieniu rajca.

W marcu 2019 roku mieszkańcy 
zwracali się do Zarządu Budyn
ków Komunalnych o wyznacze
nie takich miejsc parkingowych 
oraz usunięcie znaków „strefa 
zamieszkania" i „zakaz zatrzymy
wania się". Dyrektor ZBK uznała 
jednak, że „istniejąca organizacja 
ruchu oparta na oznaczeniu strefy 
zam ieszkania zapewnia m iesz
kańcom i użytkownikom poczucie 
bezpieczeństwa". Radny zauważa, 
że podobne rozwiązanie proble
mu parkowania w strefie zamiesz
kania istnieje między innymi na 
terenie wspólnoty mieszkaniowej 
przy ulicy 3 Maja 43-46.

Co na to ZBK?
Dyrektor Izabela Świąder pod

trzym ała swoje stanowisko. Po

wód? „O becnie obow iązu jące 
przepisy prawa budow lanego, 
które narzucają m inim alna od
ległość miejsc parkingowych 10 
m od ścian budynków z oknami 
pomieszczeń przeznaczonych na 
pobyt stały ludzi" - podaje dyrek
tor, powołując się na warunki wy
znaczania miejsc parkingowych w 
obszarach zamieszkania określone 
przez rozporządzenie ministra in
frastruktury.

A co z przywołaną analogiczną 
sytuacją na 3 Maja 43-46? To „roz
wiązanie na terenie SM „Zacisze" 
je st niezgodne ze w skazanym  
rozporządzeniem ministra infra
struktury" - wyjaśnia dyrektor. W 
jej ocenie „umożliwienie parkowa
nia na chodnikach przy budynku 
znacznie zmniejszyłoby wymaga
ną strefę chronioną oraz utrudni
łoby poruszanie się chodnikiem".

(ror)

To zmaleją czy wzrosną?
Burmistrz utrzymuje, że wpływy 
z podatków zmaleją. Radny opo
zycji wskazuje, że w budżecie 
założono ich wzrost i zarzuca 
burmistrzowi wielką manipula
cję.

„Fakty liczbowe vs demagogia 
burmistrza" - tak zatytułował swój 
tekst Paweł Bielański, radny opo
zycyjnej Oleśnicy Razem. Opubli
kował go na portalu społecznościo- 
wym.

Rajca przyw ołał wypowiedź 
burmistrza, który ogłosił, że „przez 
wyborcze deklaracje władz cen
tralnych samorząd pozbawiono 5,8 
miliona (!) dochodu z tytułu wpły
wów z podatków PIT i CTT".

I skomentował ją tak:
„Nie znam źródła tych katastro

ficznych informacji, które podaje 
burmistrz Jan Bronś. Mogę jedynie 
domyślać się, że mają zrobić wraże
nie na mieszkańcach i usprawiedli
wiać kolejne podwyżki.

Szanowni Państwo, z faktów i 
danych liczbowych zawartych w

projekcie uchwały budżetowej Ole
śnicy na 2020 rok (uchwała podpi
sana przez Jana Bronsia) wynika 
jednoznacznie, że w przyszłym 
roku w budżecie burmistrz zakłada 
wzrost wpływów z tytułu podat
ków PIT i CIT o ponad 150 tysięcy 
złotych. Mało tego - prognozowa
ne wpływy z tego tytułu za 2019 
rok będą wyższe o minimum 250 
tysięcy złotych! Zatem kolejny rok 
mamy większe wpływy niż zakła
dano.

Przypomnę, że w uzasadnieniu 
uchwały podnoszącej stawki po
datku od nieruchomości, burmistrz 
jako argument „za" wprowadze
niem podwyżki podał, że wpływy 
z tytułu PIT w 2020 r. zmaleją o 247 
tys. Co ciekawe o planowanym w 
2020 roku wzroście wpływów z 
podatku CIT o bagatela 400 tys. (!) 
burmistrz radnych i mieszkańców 
nie raczył poinformować. Dlaczego 
kwota wzrostu wpływów o 400 tys. 
nie padła? Ten fakt burzyłby całą 
narrację burmistrza dla uzasadnie
nia podwyżek.

Szanow ni Państwo, jesteśm y 
świadkiem  jednej w ielkiej m a
nipulacji, która ma przykryć ko
lejne podw yżki w prow adzane 
przez Jana Bronsia. W inna ma 
być władza centralna. Tak mają 
myśleć mieszkańcy i radni. Dla
tego radnym nie przedstawiono 
wszystkich danych przy podwyż
ce stawek podatku. Katastroficzna 
demagogia o milionowych stratach 
nie wytrzymuje jednak z faktami 
wynikającymi z danych podawa
nych przez Ministerstwo Finan
sów. A to właśnie na tych danych 
plany budżetowe opiera skarbnik 
miasta.

Apeluję do pana burmistrza o 
zaprzestanie podawania radnym i 
mieszkańcom wybiórczych danych 
finansow ych. Zam iast straszyć 
mieszkańców, proszę przedstawić 
plany ograniczania wydatków 
zw iązanych funkcjonow aniem  
m.in. miejskiej administracji oraz 
zaprzestanie niegospodarnych wy
datków z promocji miasta".

(ror)

Błaszczyk oraz Julia Jaworska. Dostali się do wybra
nych przez siebie komisji.

Jedyny z pow iatu
Dolnośląska Kapituła Wspierania Uzdol
nień w ramach Programu Stypendialne
go „zDolny Śląsk’’ przyznała 57 stypen
diów. Wśród stypendystów za wybitne 
osiągnięcia znalazł się Joachim Jasięga, 
absolwent SP3, obecnie uczeń iii LO we 
Wrocławiu. Jako jedyny z powiatu ole
śnickiego jest laureatem tego konkursu.

ci]esu®\:z7ec3i3®HB
Oddali k rew
Na otwarty pobór krwi organizowany w ZSP Oleśnica 
zgłosiły się 83 osoby, z czego 53 oddały krew. Łącznie 
zebrano 23,85 ml krwi.

Pom ocnicy MRM
Członkami pomocniczymi komisji przy Młodzieżowej 
Radzie Miasta zostali: Mariusz Pelczarski, Maria 
Jaworska, Karolina Tomaszewska, Wiktoria Kowalska, 
Gabriela Palacz, Michał Kiraga, Norbert Gajek, Natalia
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Trwa poszukiwanie internistów
TYP po naszej publikacji przygotował materiał o szpitalu. Jego dyrektor szuka internistów w szpitalach na Dolnym Śląsku.

Przed tygodniem Panorama ujaw
niła, że wszyscy lekarze z oddziału 
wewnętrznego szpitala w Oleśnicy 
złożyli wypowiedzenia umów o 
pracę i kontraktów. Po naszej pu
blikacji sprawą zainteresowali się 
dziennikarze innych mediów. W 
środę do szpitala przyjechała wro
cławska telewizja.

- Co się dzieje w szpitalu? - zapy
tała redaktor Urszula Bąk z TYP 
Wrocław.

- To nie jest nic nadzwyczajne
go - bagatelizował sprawę dyrek
tor Krzysztof Wywrót. - Ja muszę 
zapewnić ciągłość pracy szpitala. 
Jeżeli komuś nie odpowiadają wa
runki, to trudno. Obecnie komple
tuję nową załogę - dodał dyrektor 
Powiatowego Zespołu Szpitali.

A co znalazło się w telewizyjnym 
reportażu? Oto jego zapis:

„Nie negocjowali stawek, nicze
go się nie domagali -  po prostu 
złożyli wypowiedzenia. Ordynator 
oddziału chorób wewnętrznych i 
sześciu lekarzy szpitala w Oleśnicy 
odchodzą z pracy. Szukamy nowej 
ekipy -  mówi dyrektor placówki. 
Jednak dyrektorzy już nie podkra
dają sobie pojedynczych specjali
stów, a całe zespoły lekarskie.

Lekarze złożyli wypowiedzenia 
pod koniec listopada. Nie zgłaszali 
skarg na warunki pracy czy płacy. 
Nie chcieli w ogóle rozmawiać z 
dyrektorem. -  W dniu, kiedy zło
żyli wypowiedzenia, natychmiast 
zaprosiłem na rozmowę. Chciałem 
się dowiedzieć, jakie są przyczyny. 
Informacji nie uzyskałem -  mówi

Ławki 
osadzą
..na nowo. Kosze na śmieci też.

Jacek Malczewski (klub Bronsia) 
zwrócił się z prośbą o „powtórne 
osadzenie w podłożu koszy śmie
ciowych oraz ławek do siedzenia 
w parku na Wałach Jagielońskich". 
„Niektóre z wyżej wymienionych 
ławek i koszy są ruchome i zdewa
stowane" - zwrócił uwagę rajca.

Zakład Budynków Komunalnych 
poinformował radnego, że „zleci fir
mie zewnętrznej wykonanie powyż
szych prac z terminem ich realizacji 
do końca grudnia 2019 roku", (ror)

Kiedy 
nasadzenia?
w  Parku Mikołaja Kopernika ma 
zostać posadzonych 27 drzew. 
Kiedy?

Radny Paweł Bielański (Oleśni
ca Razem) w swoim zapytaniu do 
burmistrza, przypomniał, że Urząd 
Miejski Oleśnicy informował w 2018 
roku o planowanych nasadzeniach 
27 drzew w Parku Mikołaja Koper
nika. Planowano nasadzenia nastę
pujących gatunków: kasztanowiec 
zwyczajny - 12, miłorząb dwukla- 
powy - 5, jesion wyniosły - 5, buk 
pospolity - 5.

Rajca poprosił władze miasta o 
podanie terminu przeprowadzenia 
nasadzeń oraz przesłanie decyzji sta
rosty dotyczące obowiązku dokona
nia nasadzeń zastępczych w parku.

(ror)

Dyrektor bagatelizuje problem przed dziennikarką, ale sytuacja jest dramatyczna

Krzysztof Wywrót, dyrektor Po
wiatowego Zespołu Szpitali w Ole
śnicy.

Oddział wewnętrzny to 45 łóżek. 
Wszystkie cały czas zajęte. -  Nie 
wiemy, co nas czeka. Staramy się 
pracować normalnie -  martwi się 
Lidia Jędrasiak, pielęgniarka od
działowa.

W dyżurce lekarskiej praca wre. 
Trzeba wypełnić dokumenty, rodzi
ny chorych domagają się informacji 
o stanie zdrowia pacjentów. -  Mi
gracja jest bardzo duża. Wystarczy 
zaproponowanie wyższej stawki i

. całe zespoły odchodzą. Poza tym 
polityka dyrektorów szpitali jest 
taka, że warto podkupić cały ze
spół. Nas też na ginekologii chcieli 
kupić, ale my się nie poddaliśmy. 
Interna tak. Czemu? Nie wiem -  
tłumaczy Gizela Jagielska, dyrek
torka ds. medycznych.

Dyrektor placówki ma 3 miesiące 
na zatrudnienie nowych lekarzy. 
Jak zapewnia, szpital nie generu
je strat, a jego sytuacja jest dobra. 
Jednak przyznaje, że znalezienie 6 
lekarzy nie będzie łatwe. -  Odcho
dzą do przychodni, prywatnych

praktyk, a my borykamy się z pro
blemami -  przyznaje dyrektor.

Nie udało nam się porozmawiać 
z ordynator. Lekarze odmówili ko
mentarza. Nieoficjalnie dowiedzie
liśmy się, że lekarze mają odejść do 
szpitala w Brzegu. Tej informacji 
nie chce potwierdzić tamtejszy dy
rektor, który jednak w rozmowie 
telefonicznej przyznaje, że „gdyby 
tak było, to bardzo by się cieszył".

Dodajmy, że dyrektorem w Brze
gu jest... Kamil Dybizbański, po
przednio dyrektor szpitala w Ole

śnicy odwołany z tej funkcji przez 
starostę Jana Dżugaja.

Z informacji Panoramy, uzyska
nych w kilku szpitalach na Dol
nym Śląsku, wynika, że dyrektor 
Wywrót dzwoni do nich i szuka le
karzy. Najbardziej zaawansowane 
rozmowy są prowadzone z inter
nistami z oddziału wewnętrznego 
szpitala w Miliczu. Boryka się on z 
poważnymi problemami finanso
wymi.

W oleśnickim szpitalu sytuacja 
jest napięta. Zarówno na linii leka
rze - dyrektor, jak i pomiędzy leka
rzami/personelem poszczególnych 
oddziałów. Sporną jest m.in. kwe
stia inwestowania w szpital. W tej 
kwestii wspólne stanowisko mają 
mieć oddział wewnętrzny i chirur
giczny. Z kolei inaczej widzi przy
szłość personel oddziału noworod
kowego, którego ordynator Gizela 
Jagielska jest od niedawna wicedy
rektorem ds. medycznych. Chirur
dzy liczyli na zakup nowoczesnej 
aparatury do terapii onkologiczniej. 
Pomysł mieli popierać interniści. 
Szpital miał uzyskać dzięki temu 
wysoki kontrakt. Od tej inwestycji 
miano jednak odstąpić. Personel 
oddziału noworodkowego uważa, 
że inwestować trzeba w niego, bo 
dzieci rodzi się tu coraz więcej i zy
skuje on renomę na całym Dolnym 
Śląsku.

A najistotniejszą sprawą jest bu
dowa bloku operacyjnego, o czym 
napisała do Panoramy Grażyna Król, 
ordynator interny - czytaj str. 7.

Roman Rybak

Komórek nie będzie

Gdzie to wszystko schować?...

Mieszkańcy budynku socjalne
go przy ul. Kopernika są rozcza
rowani.

„My mieszkańcy budynku przy 
ul. Kopernika 13 c w O leśnicy 
zwracamy się z prośbą o wybudo
wanie i oddanie nam do użytku ko
mórek do przechowywania rzeczy, 
które w tej chwili stoją na chodni
kach przed domem, a w okresie je
sieni i zimy niszczeją. Są to rzeczy 
potrzebne nam do codziennej eg
zystencji, np. rowery potrzebne do 
dojazdu do pracy, szkoły itp.

O komórki na nasze rzeczy od 
ponad roku walczymy z ZBK. Kie
dy otrzymaliśmy nasze mieszka
nia socjalne, od razu pytaliśmy, czy 
są do nich przydzielone komórki. 
Od początku zapewniano nas, że 
komórki powstaną, że poprzedni 
burm istrz Michał Kołaciński w 
lipcu wydał decyzję o wybudowa-

Nawet zabawki w domu się nie mieszczą

niu tych pomieszczeń" - tak rozpo
czyna się pismo, jakie mieszkańcy 
skierowali do burmistrza Oleśni
cy. Wskazują w nim ponadto, że 
z ZBK dostali w przeszłości od
powiedź, że komórki zostaną wy
konane do końca 2018 roku. „Nie
stety były to tylko puste słowa, 
które nie znalazły potwierdzenia 
w rzeczywistości - czytamy dalej. 
- Przez kilka miesięcy chodziliśmy 
do ZBK, by dowiedzieć się, kiedy 
nastąpi wywiązanie się z pisemne
go zapewnienia. Byliśmy odsyłani 
od jednego działu do drugiego, a 
w każdym otrzymywaliśmy inną, 
wyssaną z palca, odpowiedź dla 
zmydlenia oczu, np. że brak fun
duszy, brak wykonawcy, aż w 
końcu pod koniec listopada, że złe 
warunki pogodowe. Zapewniono 
nas słownie w dziale technicznym, 
że prace nad komórkami rozpocz
ną się na wiosnę. Przez zimę uległy

podniszczeniu lub całkowitemu 
zniszczeniu rowery mieszkańców, 
które dla wielu są jedynym środ
kiem transportu, ponieważ do 
przystanku autobusowego mamy 
ok. 0,5 km, ponadto rozkład jazdy 
nie jest dobrze dopasowany, aby na 
czas zdążyć do pracy czy szkoły".

Autorzy pisma przypominają, że 
w ich imieniu interpelował radny 
Paweł Bielański. Efekt był taki, że 
dyrektor ZBK zobowiązała się do 
rozpatrzenia sprawy ponownie i 
wyznaczenie nowego miejsca na 
komórki, jednak do dziś żadnych 
działań nie podjęto.

Radny Bielański złożył kolej
ną interpelację 25 października 
br. Z odpowiedzi, jaką otrzymał 
od dyrektor ZBK Izabeli Świąder, 
wynika, że postulat lokatorów nie 
zostanie spełniony.

„W chwili obecnej trwają pra
ce projektowe-kosztorysowe nad

zmianą sposobu użytkowania bu
dynku magazynowego, w którym 
miały być usytuowane komórki 
dla budynku socjalnego. Na dzień 
dzisiejszy ZBK w Oleśnicy nie dys
ponuje na ww. terenie wolnymi 
pomieszczeniami, które mogłyby 
służyć jako komórki lokatorskie. 
Opisywany teren rozpatrywany 
jest pod kątem projektowym jako 
taki, który musi spełnić wymogi 
prawa budowlanego - obowiązko
we zabezpieczenie miejsc postojo- 
wo - parkingowych dla nowo pro
jektowanych obiektów. W związku 
z tym nie ma możliwości utworze
nia ww. pomieszczeń zarówno w 
istniejącej zabudowie, jak i na po
sesji" - mogli przeczytać lokatorzy 
z budynku socjalnego Kopernika. 
Ich rowery, wózki i plenerowe za
bawki dla dzieci będą więc nadal 
niszczeć na dworze.

Krzysztof Dziedzic

http://www.olesnica24.com
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Zakaz 
i światło
To ma ułatwić dojazd do posesji 
na 3 Maja 24.

Paweł Leszczyłow ski, radny 
z klubu Bronsia, postuluje - w 
związku z utrudnionym dojaz
dem do posesji przy ulicy 3 Maja 
24 (znajduje się tam Zakład Reha
bilitacji Leczniczej) - ustawienie 
znaku uniemożliwiającego zatrzy
mywanie podjazdów na wysoko
ści zabudowy śmietnikowej oraz 
oświetlenia tego terenu.

(ror)

S ło d k ie  p rezen c ik i

Mikołaj odwiedził ratusz i władze 
samorządowe. „I nikomu nie 
przyniósł rózgi, tylko same 
słodkie prezenciki” - informuje 
oficjalny profil Oleśnicy.

D ziec i dziec io m
Samorząd Uczniowski SP4 zor
ganizował mikołajkową zbiórkę 
słodyczy dla wychowanków 
Domu Dziecka w Bierutowie. 
Uczniowie, wespół z wicedy
rektor Lidią Husak i opiekunką 
Samorządu Agatą Pietrzak za
wieźli paczki do Domu Dziecka.

N ow a w y s ta w a
Od 12 grudnia 2019 r. do 29 
lutego 2020 r. będzie można 
w Bibliotece „Pod Pegazem” 
obejrzeć wystawę malarstwa 
Kingi Różańskiej -  oleśniczan- 
ki, wielkiej pasjonatki języków 
obcych i literatury. Przygodę z 
malarstwem zaczęła od origami. 
Wernisaż wystawy odbędzie 
się 12 grudnia o godz.19 „Pod 
Pegazem”.

K a ta p u lto w e  n ie  
k in o w e
Muzeum Foteli Katapultowych w 
Oleśnicy doczekało się w końcu 
nowej lokalizacji. Będzie nim hol 
dawnego kina Meteor przy ul. 3 
Maja - lokal komunalny. Teraz 
właściciela muzeum Radosława 
Szukałę czeka remont 180-me- 
trowej powierzchni.

Wyprzedzić wirusa
Mordercze zagrożenie jest już 80 km od naszego powiatu. Jak się przed nim zabezpieczyć? Po
wiatowy lekarz weterynarii broni działań myśliwych.

Hodowcy z uwagą wysłuchali informacji Henryka Bajcara

Ponad trzydziestu hodowców 
trzody chlewnej z rejonu Oleśni
cy skorzystało ż zaproszenia po
wiatowego lekarza w eterynarii 
Henryka Bajcara i wzięło udział 
w konferencji dotyczącej działań 
bioasekuracyjnych w obliczu nie
uchronnego wirusa afrykańskie
go pomoru świń w skrócie ASF. 
Szkolenie odbyło się w piątek w 
Urzędzie Gminy Oleśnica.

- Choroba jest 80 kilom etrów 
od naszego powiatu. Idzie szyb
kim  krokiem . Spróbujem y so 
bie przypom nieć to, co już od 2 
lat stosujecie. Jeśli nie bardzo to 
wychodzi, to powiemy, co macie 
stosować. Podsumujemy nasze 
kontrole i w spólnie się zasta 
nowim y, co robim y dalej. H o
dujemy lub nie hodujemy. Jeśli 
decydujemy się na hodowlę, to 
spełniam y w szystkie warunki, 
a jak nie hodujemy, no to mamy 
spokój - rozpoczął swój wywód 
Henryk Bajcar.

M ówił, że o tym , iż choroba 
przyjdzie, było wiadomo od po
czątku jej pojawienia się jej przed 6 
laty w Polsce. Stanął też w obronie 
myśliwych.

- Wirus jest prawie śmiertelny 
dla dwóch gatunków zwierząt - 
świni domowej oraz dzikiej świni. 
W środow isku naturalnym  re
zerwuarem wirusa jest dzik - on 
choruje, pada, jeden od drugiego 
się zaraża, rozszerzając obszary 
zajęte chorobą. Środowiskiem le
śnym zajmują się Lasy Państwowe 
i myśliwi, których prosimy o po
moc, do których czasami podska
kujemy z powodów nieuzasad
nionych, niepotrzebni. Oni starają 
się ograniczyć populację dzika. Ja 
myślę, że powinniśmy z większym 
szacunkiem odnosić się do myśli
wych, dlatego że nie są krwiopijca
mi, nie są mordercami, wykonują 
swoją statutową robotę, a w sytu
acji zwalczania ASF-u jako wolon
tariusze pracują na rzecz zwalcza
nia pomoru świń. Naczelnym dla 
nich zadaniem jest redukcja popu
lacji dzików o tyle, o ile się da. I na 
obszarze naszego powiatu myśli
wi robią to na dotychczasowych 
zasadach. Mają tylko zwiększone 
plany odstrzału, a nikt im za to nie 
płaci, nikt im za to nie dziękuje. Są 
tylko obelgi i szykany. Spotyka 
ich nieuzasadnione podglądanie.

przerywanie polowań. Być może 
to nasze dzieci skrzykują się na 
Facebooku i awantury wywołują
- ocenił.

Sporo czasu poświęcił szczegó
łowemu omówieniu źródeł zaka
żenia trzody oraz metodom jego 
unikania.

- Z lasu do stada świń wirusa 
przenosi tylko człowiek. Z tych 
120 ognisk, które w kraju były 
stwierdzone w stadach świń, ani 
jeden nie A^ykazało, że dzik wpadł 
do chlewni i tam zdechł i świnie 
się zakaziły. Za każdym razem 
przyczyną jest człowiek, który na 
skutek swojej niewiedzy, lekko
myślności stwarza w arunki do 
rozprzestrzenienia się choroby
- przekonywał lekarz. - Od 2 lat 
obowiązuje rozporządzenie mi
nistra rolnictwa o zasadach bio- 
asekuracji. Ich stosowanie to jest 
zespół czynników, który musicie 
wykonać, aby ograniczyć możli
wość przedostania się wirusa do 
siedziby stada.

Posiłkując się planszami. Hen
ry Bajcar na ekranie wskazywał 
p o ten cja ln e  źródła zakażenia 
oraz dawał zalecenia, jak należy

postępować, aby uchronić stado 
przed śmiercionośnym wirusem. 
Była mowa o karmieniu zwierząt 
wyłącznie sprawdzoną paszą, o 
prowadzeniu rejestru środków 
transportu i osób odwiedzających 
gospodarstwo, zabezpieczaniu bu
dynków inwentarskich przed do
stępem zwierząt wolno żyjących 
(koty, psy, szczury), zasadach hi
gieny oraz dezynfekcji ciągów ko
munikacyjnych, ubrań i urządzeń.

Weterynarz wspomniał także o 
najczęstszych błędach i nieprawi
dłowościach związanych z bioase- 
kuracją. Bardzo mocno akcentował 
powagę zagrożenia, którego skutki 
dla rolników mogą być opłakane.

Były pytania z sali, na które 
gospodarz spotkania ud zielał 
wyczerpujących odpowiedzi. Dla 
wszystkich uczestników konfe
rencji przygotowano czytelne ma
teriały informacyjne. Inicjatywa 
Państwowej Inspekcji Weteryna
ryjnej była potrzebna, bo proble
mu ASF - jak pokazują przykłady 
z innych krajów - nie wolno baga
telizować.

Grzegorz Huk 
fot. Autor

Kto zostanie Rycerzem Kolumba?
w parafii powstaje nowa wspói- 
nota. Na świecie iiczy 1,8 min 
członków.

W parafii św. Jana Apostoła ma 
powstać nowa męska wspólno
ta -  Rycerze Kolumba. Ma zostać 
utworzona - czytamy w ogłoszeniu 
- „jako odpowiedź na konkretne 
zaangażowanie mężczyzn w życie 
Kościoła". Zainteresowani męż
czyźni w wieku od 18. do 65. roku 
życia mogą zgłaszać się do kancela
rii parafialnej.

Członkami mogą zostać jedynie 
mężczyźni będący praktykującymi 
katolikami. Naczelnymi zasadami 
zakonu są: miłosierdzie, jedność, 
braterstwo i patriotyzm.

Historia Rycerzy sięga 2 paź
dziernika 1881 roku, kiedy grupka 
mężczyzn spotkała się w piwnicy 
kościoła Najświętszej Marii Panny 
w New Haven, stanie Connecticut 
w USA. Z inicjatywy proboszcza, 
29-letniego księdza Michaela Mc- 

! Givneya, założyli stowarzysze
nie bratnie, które później stało się 
największą w świecie katolicką, 
rodzinną organizacją bratnią. Łą
czył ich ideał Krzysztofa Kolumba, 
odkrywcy Ameryki, który przy

wiózł chrześcijaństwo do Nowego 
Świata.

29 marca 1882 roku została za
legalizowana organizacja Rycerzy 
Kolumba. Rozwinęli się oni od jed
nej rady, liczącej kilku członków, 
do ponad 12.000 rad i ponad 1,9 mi
liona członków w USA, Kanadzie, 
Meksyku, Portoryko, Republice Do
minikańskiej, Panamie, Gwatemali, 
na Filipinach, Bahamach, Wyspach 
Dziewiczych, Guam i Saipan oraz 
w Polsce

Zakon był nazyw any „silną 
prawą ręką Kościoła" i wychwala
ny przez papieży, prezydentów i 
innych przywódców światowych 
za poparcie dla Kościoła, program 
ewangelizacji i katolickiej edukacji, 
zaangażowanie społeczne i pomoc 
potrzebującym.

Wizja księdza McGivneya obej
mowała również program ubez
pieczeniowy, aby zapewnić byt 
wdowom i sierotom po zmarłych 
rycerzach. Dzisiaj zakon jest jedną 
z większych w Stanach firm ubez
pieczeniowych. Centrala w New 
Haven, poza gronem najwyższych 
funkcjonariuszy i dyrektorów, za
trudnia 700 osób personelu i 1.400 
terenowych akwizytorów. Carl An

Wkrótce zobaczymy ich także w Oleśnicy

derson, najwyższy rycerz Zakonu, 
jest także szefem wielkiej firmy 
ubezpieczeniowej, z roczną pensją 
ponad 1,1 min doi.

Zakon w 2009 r. prawie 45 min 
dolarów przekazał na charytatyw
ne inicjatywy kościelne. Podczas 
swej wizyty w 2009 r. u papieża naj
wyższy rycerz przekazał Benedyk
towi XVI czek na 1,6 min dolarów.

W roku 2005, za namową Jana 
Pawła II i na zaproszenie wystoso
wane m.in. przez kardynała Józefa

Glempa i kardynała Franciszka Ma
charskiego, Rycerze Kolumba przy
byli do Polski i rozpoczęli działal
ność, zakładając sześć pierwszych 
rad. W lipcu 2018 roku w Polsce 
było już prawie 5500 rycerzy, dzia
łających w 105 radach lokalnych na 
terenie 28 diecezji.

Rycerze Kolumba w Polsce wy
dają czasopismo „Zbroja". Każdego 
roku wraz z rodzinami udają się na 
pielgrzymkę do Częstochowy.

(ror)
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Odchodzimy z ogromnym żalem
I „nie o pieniądze nam chodzi” - napisała Grażyna Król, ordynator oddziału wewnętrznego. Oto jej pełne wyjaśnienie przy
czyn odejścia lekarzy.

Nie o pieniądze nam chodzi, 
chociaż tak właśnie w ybrzm ia
ła wypowiedź pani dyrektor do 
spraw medycznych szpitala [wy
emitowana w TVP Wrocław].

Stanow im y zespół, 
a to  unikatow e

Chodzi nam o coś ważniejszego, 
o coś, nad czego stworzeniem tru
dziliśmy się wszyscy razem przez 
te kilka wspólnych lat - o szpital, 
w którym liczy się pacjent, a zgra
ny zespół pracowników każdego 
szczebla (lekarzy, pielęgniarek, 
opiekunek, salowych, administra
cji i dyrekcji) dba o jego rozwój.

Stwierdzenie, że migracje ze
społów lekarskich są na porządku 
dziennym, jest co najmniej kontro
wersyjne, choćby dlatego, że same 
zespoły są szalenie rzadko spo
tykanym zjawiskiem. W naszym 
przypadku, kiedy mowa o zespole, 
nie oznacza to tylko lekarzy - sta
nowimy zgodnie współpracujący 
zespół pracow ników  oddziału 
(lekarzy, pielęgniarek, salowych, 
opiekunek, rehabilitantek, ratow

ników) i więcej - zespół pracow
ników szpitala. A to tym bardziej 
cenne, bo unikatowe.

Tylko dzięki temu praca dawała 
satysfakqę, poczucie stabilności i 
bezpieczeństw a, a to w szystko 
przekładało się na korzyści pa
cjentów. W łaśnie dlatego w na
szym szpitalu mogliśmy zaofero
wać pacjentom leczenie oparte na 
najnowszej wiedzy, w znacznie 
szerszym niż dotychczas to miało 
miejsce zakresie. Nie istnieje me
dycyna powiatowa i wojewódz
ka, każdy pacjent powinien mieć 
dostęp do pełnej gamy możliwo
ści terapeutycznych, wynikającej 
z aktualnej wiedzy medycznej. I 
w tym kierunku dążyliśmy. Na
sze aktualne osiągnięcia medycz
ne - to zwiększenie dostępności 
do now oczesnej d iagnostyki i 
leczenia, nowe perspektywy le
czenia zachowawczego i opera
cyjnego, w tym onkologicznego, 
dostępne do tej pory jedynie w 
dużych ośrodkach. Pomimo to, 
że kolokw ialn ie  m ów iąc, „nie 
oszczędzaliśm y na pacjentach".

szpital zamiast strat zaczął przy
nosić zyski.

To wszystko było możliwe rów
nież dzięki odpowiedniemu roz
liczaniu kosztów i zarządzaniu 
(nasze w spólnie wypracowane 
osiągnięcia finansowe to ponad 8 
min zysku na koncie szpitala i III 
miejsce w rankingu ekonomicz
nym szpitali rzeczypospolitej).

Takiego żądania  
nie było!

Żądania: „pieniądze albo odcho
dzimy" nigdy nie były zgłaszane.

O czekiw aliśm y kontynuacji 
dotychczasowej polityki rozwo
ju  szpitala, czego w arunkiem  
niezbędnym była zaplanowana 
wcześniej rozbudowa, pozwalająca 
spełnić wymogi UE, oczekiwania 
nasze, a tak naprawdę -  potrzeby 
pacjentów. To wszystko przestało 
być oczywiste po zmianie dyrekcji 
szpitala, w kontekście kolejnych po
dejmowanych decyzji (polityka ka
drowa - zwalnianie pracowników 
sprawdzonych, rzetelnie sprawu
jących swoje funkcje, zatrudnianie

Co by tu jeszcze 
spieprzyć, panowie?
Publikujemy stanowisko Zarzą
du Powiatowego Prawa i Spra
wiedliwości w sprawie sytuacji 
w Powiatowym Zespole Szpitali 
w Oleśnicy.

Z głęboką troską i niepokojem 
obserwujemy ostatnie działania 
starosty Jana Dżugaja, członków 
zarządu powiatu oraz dyrekcji ze
społu szpitali. Pozbawione sensu 
ruchy kadrowe, brak wizji dalszej 
działalności leczniczej, to naszym 
zdaniem droga do upadku zespo
łu szpitali.

Z taką sytuacją mieli do czy
nienia radni, starosta i zarząd 
powiatu oleśnickiego z Prawa i 
Sprawiedliwości w kadencji 2014 
-  2018 r. Zadłużenie Powiatowe
go Zespołu Szpitali w Oleśnicy, 
zaległości w opłacaniu składek na 
ubezpieczenie pracowników, 89 ty
tułów komorniczych z klauzulami 
natychmiastowej wykonalności, 
wynikający z tego brak zdolności 
kredytowej i płynności finansowej 
zmusił nowego starostę i zarząd 
powiatu do wykonania tytanicznej 
pracy w celu przywrócenia szpitali 
mieszkańcom powiatu oleśnickie

go. Starosta i zarząd byli przeko
nani, że doprowadzenie do takiej 
sytuacji było podyktowane chęcią 
poprzedniego zarządu składające
go się w większości z przedstawi
cieli Platformy Obywatelskiej do 
postawienia szpitala w stan upa
dłości i jego szybkiej prywatyzacji. 
Radni -  członkowie zarządu w tej 
kadencji reprezentujący Platformę 
Obywatelską -  Koalicję Obywa
telską naszym zdaniem też chcą 
doprowadzić do takiej sytuacji. 
Jeszcze dwa lata temu Powiatowy 
Zespół Szpitali w Oleśnicy przy
nosił zyski i był wysoko notowany 
w rankingach „Rzeczpospolitej". 
Sytuację kadrową w szpitalu usta
bilizowano, dyrekcja szpitala za
trudniła lekarzy o wysokich kwa
lifikacjach, nie odczuwano braków 
wśród średniego personelu me
dycznego.

Cóż zatem znaczą zarzuty wobec 
poprzedniej dyrekcji, gdzie wyto
czono najcięższe zarzuty dyscypli
narne, których nikt na oczy nie wi
dział. Poprzedni dyrektor właśnie 
mimo tych „zarzutów"otrzymał 
funkcję dyrektora szpitala w Brze
gu nad Odrą. Tak samo postąpiono

z dr. Rogalskim -  dzięki któremu 
powstał oddział opieki paliatyw
nej. Wszystko wskazuje na to, że 
ten oddział przestanie istnieć. 1 tak 
można zacytować słowa z piosenki 
Wojciecha Młynarskiego: „Co by tu 
jeszcze spieprzyć, panowie?". Nie 
dziwi zatem odejście lekarzy z od
działu wewnętrznego. I trzeba za
dać zasadnicze pytanie: Jak będzie 
wyglądał kontrakt z Narodowym 
Funduszem Zdrowia na 2020 rok?

Nasze obawy są tak poważne, 
że radni Prawa i Sprawiedliwo
ści będą szczegółowo analizować 
sytuację i analizować budżet Po
wiatowego Zespołu Szpitali w 
Oleśnicy i nie dopuszczą do prób 
prywatyzacji tej lecznicy.

Dziwi nas także brak zaintere
sowania burmistrza Oleśnicy Jana 
Bronsia i jego znamienne milczenie 
w temacie Powiatowego Zespołu 
Szpitali w Oleśnicy, skoro jako rad
ny powiatowy w latach 2014 -  2018 
z wielkim zapałem krytykował 
proces naprawczy prowadzony 
przez radnych Prawa i Sprawiedli
wości.

Zarząd Prawa i Sprawiedliwości 
w Oleśnicy

w ich miejsce osób niekompetent
nych, dublowanie stanowisk pracy, 
niepoparta żadną rzetelną wiedzą 
krytyka funkcjonowania oddzia
łów szpitalnych przez polityków).

W związku z tym, w sierpniu, 
spotkaliśmy się w obecności dy
rekcji szpitala (w tym również dr 
Gizeli Jagielskiej, wówczas jeszcze 
jako przedstawicielki lekarzy) z 
przedstawicielami władz powiatu 
i powzięliśmy ustalenia, od których 
miała zależeć nasza dalsza współ
praca.

My zobowiązaliśmy się do pracy 
na dotychczasowych warunkach, 
również finansowych, jeśli władze 
doprowadzą do rozbudowy szpita
la i nie będą niszczyć jego struktu
ry przez szkodliwe decyzje, w tym 
- kadrowe.

Zobowiązań  
nie dotrzym ano

Zobowiązania te ze strony za
rządzających nie zostały zrealizo
wane.

W tej sytuacji jest dla nas oczy
wiste, że władze powiatu powzięły

inną niż dotychczasowa (i tym sa
mym nasza) wizję szpitala. Jest to 
widoczne w kolejnych, podejmo
wanych przez dyrekcję, w uzgod
nieniu z władzami powiatu, decy
zjach, dla nas nieakceptowalnych, 
które w najbliższych latach mogą i 
najprawdopodobniej doprowadzą 
do upadku szpitala.

A w tym nie chcemy uczestni
czyć. I nie będziemy.

Mamy poczucie, że zrobiliśmy 
wszytko, żeby obronić i zachować 
to, co udało nam się stworzyć.

Odchodzimy z ogromnym ża
lem, bo szpital to nie budynki 
(które przecież zostaną), ale wspa
niali, wyjątkowi ludzie, których tu 
spotkaliśmy i poznaliśmy. Ludzi 
tych nie da się odżałować (bo nie 
wszystkich można zabrać ze sobą 
-  choć postaramy się stworzyć 
warunki w nowym miejscu dla 
jak największej ilości personelu 
wszystkich szczebli) i to coś nie
materialnego, co nas wszystkich 
tak samo myślących, łączyło.

Grażyna Król 
Tytuł i śródtytuły od redakcji

Szpital na zakupach

Sprzęt będzie. A lekarze?...

Nowoczesne urządzenia wspar
ciem dla oleśnickich lekarzy

Na O ddziale W ewnętrznym  
oleśnickiego szpitala pojawił się 
nowy sprzęt diagnostyczny. Sprzęt 
kupiono w ramach konkursu ofert 
na wybór realizatora programu f)o- 
lityki zdrowotnej „Program Profi-

laktyki i Leczenia Chorób Układu 
Sercowo-Naczyniowego Polkard 
na lata 2017-2020".

Zakupiony sprzęt to centrala 
monitorująca i 8 kardiomonitorów. 
Kosztował 130.518 zł, w tym dofi
nansowanie z Ministerstwa Zdro
wia wyniosło 104.402 zł.

(hag)

Kto to zabierze?{||

Na ul. Daszyńskiego około tygodnia temu zakończono remont izolacji 
budynku, a hałda piachu leży do dzisiaj na chodniku - napisał do nas 
Czytelnik. I załączył zdjęcie. M

(i®gp®(oigiisto
O fe ru je  i p o leca:

KARPIA HANDLOWEGG
sprzedaż hurtowa i detaliczna 

SUMA EUROPEJSKIEGO, SZCZUPAKA
Miejsce sprzedaży Cieśle 44a 
(bezpośrednio przy stawach)

Tel. 602-634-272 
Oferta ważna do wyczerpania zapasów! Zapraszamy!

j r
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L IS TY  DO RED AKCJI

Nie tylko 
Bielański
„Krytycy działań burmistrza 
Bronsia muszą liczyć się z 
bezpardonowym atakiem i ob
rażaniem ich?” - napisał nasz 
czytelnik.

Czytając na olesnica24.com i w Pa
noramie artykuły o tym, jak Jan Bronś 
obraził radnego Pawła Bieiańskiego, 
któremu zarzucił, że on jeden nie po
trafi zrozumieć, co się do niego mówi, bo 
przekracza to jego możtiwości percepcji, 
czyii rozumienia, przypomniałem sobie 
historię sprzed ponad 10 iat. Wtedy, w 
roku 2008, Panorama napisała o sporze 
o pomnik, który zresztą trwa do dzisiaj.

„90. rocznicę odzyskania niepodie- 
głości będziemy czcić pod poniemieckim 
pomnikiem. Gdyby żył Józef Piłsudski, 
to wyraziłby się dosadnie o „patriotyż- 
mie" władz Oleśnicy. Radnych, człon
ków różnych partii i organizacji to nie 
interesuje. Na placu Zwycięstwa, po 
raz pierwszy od wielu lat (!) flagi - pań
stwowa i miejska - wiszą prawidłowo 
względem siebie. Ale zawieszone są przy 
pomocy kawałków drutu. „Patriotom" 
z Urzędu Miasta nie chce się dodać do 
masztów dwóch kółek i linki do podno
szenia flag" - tak napisał wtedy Marek 
Nienałtowski. Oleśnicka zrobiła o tym 
artykuł, a burmistrz Bronś odniósł się 
na jej łamach do krytyki. Odniósł się 
oczywiście ad personam.

„Zaskakuje fakt, że negowaniem 
wykorzystania tego, co pozostało po 
poprzednio żyjących tu mieszkańcach 
Oleśnicy, ze szczególną intensywnością 
zajmuje się były oficer polityczny Lu
dowego Wojska Polskiego, który nagle 
stał się neofitą" - zaatakował Nienał- 
towskiego. Dodał też: „Wygląda na to, 
że nasz krytyk nie jest zainteresowany 
czczeniem narodowych rocznic, ale ją
trzeniem i skłócaniem społeczeństwa. 
Wygląda też na to, że dawni politrucy, a 
dzisiejsi neofici, chcą dalej wieść w tym 
prym. Być może to świadoma działal
ność. Mówię tak, mimo że nie jestem 
zwolennikiem spiskowej teorii dziejów".

Czy to z kolei nie przypomina pań
stwu słów o tym, że radni obecnej opo
zycji „przyjęli taktykę (...) w sposób 
wyraźny nastawioną na wywoływanie 
sztucznych problemów na linii miesz
kaniec -  władze miasta". Tak to cytat 
z wystąpienia radnego Pawła Leszczy- 
łowskiego.

Krytycy nic nie rozumieją, skłócają 
mieszkańców z władzą. I dlatego kry
tycy działań burmistrza Bronsia muszą 
liczyć się z bezpardonowym atakiem i 
obrażaniem ich?

A co napisał sam Marek Nienałtow
ski o zarzutach Bronsia wobec niego? 
Napisał krótko i dosadnie: „Burmistrz 
Oleśnicy Jan Bronś kłamał, chociaż wie
dział, że jest to nieprawda". Nienałtow
ski nigdy nie był oficerem politycznym 
LWP.

(adres i dane 
do wiadomości redakcji)

Czego IV-klasiści uczą się 
w klasie V?
Radny drąży temat 3-osobowej 
klasy. Pyta o koszty i program 
realizowany przez uczniów, któ
rych z IV klasy włączono do V.

Na listopadowej sesji Rady Mia
sta Paw eł B ie la ń sk i (Oleśnica 
Razem) kontynuował ujawnioną 
przez siebie sprawę trzyosobowej 
klasy w SPl.

Przypomnijmy, że zapytał on naj
pierw, ilu uczniów jest w klasach 
IV w oleśnickich podstawówkach. 
Z informacji, które dotarły do rajcy, 
wynikało, że w jednej ze szkół, w 
jedynej klasie IV, jest zaledwie kil
ku uczniów. W odpowiedzi Zespół 
Oświaty Samorządowej podał, ile 
jest oddziałów i że uczęszcza do 
nich ogólnie 208 uczniów.

Dociekliwy radny nie zadowolił 
się tą odpowiedzią. Złożył kolejne

zapytanie o podanie dokładnej 
liczby uczniów w klasach. I wtedy 
okazało się, że - jak czytamy w od
powiedzi: „Szkoła Podstawowa nr 
I - brak oddziału, 3 uczniów włą
czonych do oddziału kl. V".

Co z niego wynika? Po pierwsze 
to, że w szkole funkcjonowała klasa 
trzyosobowa. Po drugie, że trójka 
czwartoklasistów została w trakcie 
roku szkolnego piątoklasistami. W 
klasie V jest teraz troje uczniów 
klasy IV.

I w związku z tym radny zadał 
kolejne pytania: 1. Jak burmistrz 
uzasadnia utworzenie 3-osobo
wej IV klasy w SPl?; 2. Jakie były 
powody nagłej likwidacji klasy IV 
w SPl?; 3. Jakie były koszty funk
cjonowania 3-osobowej IV klasy w 
SPl?; 4. W jaki sposób uczniowie 
IV klasy, którzy zostali włączeni

do klasy V, będą realizować założe
nia programowe z uczniami klasy 
V? Czy poza SP nr 1 winnych ole
śnickich szkołach podstawowych 
stosowane są obecnie podobne 
praktyki?".

Na sesji wśród przysłuchujących 
się obradom dyrektorów szkół po
szedł szmerek, że „klasa była tylko 
miesiąc". Pytanie rajcy o 3-osobowe 
klasy chciał wykpić wiceprzewod
niczący Rady Jacek Malczewski. 
Zaczął od stwierdzenia, że „jak bę
dziesz Paweł mówił o klasach trzy
osobowych, to uważaj, bo wszyscy 
nauczyciele będą chcieli mieć takie 
klasy"... Nie zdawał sobie bowiem 
sprawy, że taka klasa istniała. Kie
dy mu to błyskawicznie uświado
miono, zaskoczony, przerwał swój 
wywód...

(ror)

Open Fire reaktywacja

Pamiętacie ten oleśnicko-wro- 
cławski rockowy zespół?

„Obwieszczam wszem i wobec 
- obietnicy dotrzymałem! Słowo 
ciałem się stało...W ostatni week
end Open Fire spotkał się w Studio 
Tower, aby zrealizować pierwszą 
część zaplanowanych nagrań. Mam 
już pierwszy gotowy numer w ręce, 
ale jeszcze wymaga drobnych ko

rekt, jednak przed świętami ukaże 
się w sieci. Jedno mogę zapewnić: 
jest moc! O ddział geriatryczny 
musi jeszcze poczekać" - poinfor
mował Mariusz Sobiela, frontmen 
heayymetalowego zespołu Open 
Fire, który grał w latach 80.

Grupa powstała w 1985 roku. 
„Jedyny album formacji zatytuło
wany Lwy Ognia, a zarejestrowany 
w 1987 roku, ukazał się dopiero 21

stycznia 2013 roku za sprawą re
aktywowanego Klubu Płytowego 
Razem. W 1990 roku zespól zo
stał rozwiązany. Niemiecki zespół 
heayyińetalowy Metal Inąuisitor 
nagrał interpretację utworu Open 
Fire pt. „Twardy jak skała" - infor
muje Wikipedia. Wokalistą i lide
rem grupy był absolwent I LO w 
Oleśnicy Mariusz Sobiela, obecnie 
prywatny przedsiębiorca. (ror)

SIM zbiera na Gwiazdkę
To zbiórka dla potrzebujących.

W najbliższy weekend 13 - 15 
grudnia odbędzie się SIMowska 
Gwiazdka, czyli zbiórka żywności 
długoterminowej. Akcja organizo

wana jest przez stowarzyszenie Sa
modzielna Inicjatywa Młodzieży. 
Celem przedsięwzięcia jest zebra
nie jak największej ilości żywności, 
która zostanie przekazana potrze
bującym rodzinom przed Święta

mi Bożego Narodzenia. - Zbiórka 
odbędzie się w sklepach E. Leclerc 
oraz Intermarche, a także Selgros. 
Zachęcamy do wsparcia akcji - 
mówi Ewa Wawrzycka, rzeczniczka 
prasowa akcji. (OAI)

op"^K musramk
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Trzy X c iekaw y człow iek  
Oleśnicka Biblioteka Publiczna i 
Fundacją Manufaktura Inicjatyw z 
Wrocławia zapraszają mieszkań
ców na kolejne spotkania z cieka
wymi osobami „Positiye Vibes”. 11 
grudnia o 16 - „Treking pod Da
chem Świata -  Eyerest Base Camp 
& Kathmandu” -  opowieść o po
dróży i akcji charytatywnej „Ubierz 
nepalską wioskę”, czyli spotkanie z 
podróżnikiem Mariuszem Zawadą. 
13 grudnia o 17 „Aktywna Dobra 
Widawa” - spotkanie z Agnieszką 
Kasiną -  z wykształcenia filolożka, 
specjalistka w zakresie funduszy 
strukturalnych Unii Europejskiej, 
prezeską LGD Dobra Widawa.
15 grudnia o 16 - „Cyrk na 
kółkach” -  spotkanie z Bagiennymi 
Świetlikami, pasjonatami sztuki 
cyrkowej. Miejsce spotkań to sala 
konferencyjna Oleśnickiej Biblioteki 
Publicznej przy Reja 10.

T rzy  dekady zm ian
Oleśnicka Biblioteka Publiczna w 
związku z obchodami „30-lecia 
śamorządu Terytorialnego w Ole
śnicy”, wspólnie z Urzędem Miasta 
Oleśnica, przygotowała kalendarz 
ścienny na 2020 rok, prezentujący 
zmiany, jakie zaszły w Oleśnicy 
w tym okresie. Kalendarz powstał 
dzięki materiałom gromadzonym 
w Dziale Dokumentów Życia 
śpołecznego, który funkcjonuje 
w bibliotece już 45 lat. Można go 
nabyć w czytelni na Reja oraz w 
bibliotece „Pod Pegazem”. Kosztu
je 12 zł

O leśnica Dw urnikiem  
MOKiś zaprasza młodzież i 
dorosłych do udziału w konkur
sie plastycznym zatytułowanym 
„Oleśnica Dwurnikiem”, inspiro
wanym aktualną wystawą prac 
artysty, którą do końca grudnia 
można obejrzeć w Galerii MOKiŚ. 
Technika prac może być dowolna. 
Hasła, którymi można się zain
spirować to „śkomentuj Polskę/ 
Oleśnicę”, „Zachwyć się czymś 
w Oleśnicy”, „śytuacja uliczna”, 
„Abstrakcyjna Oleśnica”. Prace 
należy składać w biurze przy 
Kochanowskiego do 15 grudnia. 
Rozstrzygnięcie konkursu nastąpi 
17 grudnia o godzinie 15, przy 
choince w MOKiś.

Sym boliczny pogrzeb
„Święty Jan Paweł II powiedział j; 
kiedyś, że „każde dziecko na zie- ̂  
mi ma tę samą godność w oczach i 
Bożych”, dlatego, kierując się 
jego myślą, pragniemy zaprosić i 
wszystkie osoby mierzące się ze > 
stratą dziecka na symboliczny 
pogrzeb. Ceremonia pogrzebowa,; 
w tracie której będziemy się mo
dlić za dusze dzieci oraz o łaskę 
ukojenia bólu i daru pokoju dla 
rodziny, odbędzie się 14 grudnia j 
o godz. 9 na cmentarzu przy j 
Wileńskiej” - poinformował Janusz; 
Marszałek, dyrektor MOPś. ;■jCODZIENNIE NOWE INFORMACJEalesnica tiŁGom

D O M  P O G R Z E B O W Y ^
Oleśnica, ul. Armii Krąjowej 1, www.chaber.eu ^

tel. 71 314-21-51,601-77-13-69,661-954-167,601-533-166 - g

C A Ł O D O B O W Y  1  
P R Z E W Ó Z  p ^i a r ł y c h |

Rok 1987. Od lewej Krzysztof Majdziak, Krzysztof BrankowskI, Mariusz Sobiela, Wojciech Zabiłowicz, Maciej Różycki
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Fotograf, opozycjonista, świadek
Fotograf i opozycyjny działacz Feliks Jakimowicz stał się bohaterem dokumentalnej publikacji Instytutu Pamięci Narodowej.

Feliks Jakimowicz z nieodłącznym aparatem na pielgrzymce Polaków Dramatyczny moment wrocławskich zamieszek ulicznych

Tak w Oleśnicy walczono o wolność

13 stycznia 2020 roku o godz. 17 
odbędzie się w Oleśnickim Domu 
Spotkań z Historią promocja albu
mu „Świadek mrocznych czasów. 
Lata osiemdziesiąte XX wieku w 
obiektywie Feliksa Jakimowicza". 
Jego autorami są Tomasz Balbus i 
Magda Wysocka z wrocławskiego 
oddziału Instytutu Pamięci Na
rodowej. IPN - Komisja Ścigania 
Zbrodni przeciw ko Narodowi 
Polskiemu jest wydawcą książki. 
Jest ona biografią mieszkańca Ole
śnicy Feliksa Jakimowicza. Jego 
pasja fotografa - dokumentalisty, 
połączona z działalnością opozy
cyjną (z konsekwencjami charak
terystycznymi dla ofiar politycz
nych prześladowań), uczyniła go 
dziś bohaterem książki. Była to 
okazja dla historyków z IPN dla 
przywołania jako punktu wyjścia 
historii oleśnickiej Solidarności. 
Nic dziwnego zatem, że głównymi 
gośćmi na promocji albumu będą 
- obok Jakimowicza - oleśniczanki 
Jadwiga Matuszewska (działaczka 
Solidarności oświatowej, interno

wana w stanie wojennym) i Lidia 
Dębska (działaczka Solidarności 
we Fructowinie).

Ja k  cz y ta m y  w „Św iad k u  
mrocznych czasów", pomysł przy
gotowania album u pow stał na 
początku 2017 r. krótko po przy
znaniu Feliksowi Jakim ow iczo
wi odznaczenia państw ow ego
- Krzyża Wolności i Solidarności
- za działalność opozycyjną. Jak 
zauważają autorzy, w latach 80. 
nie rozstawał się on z aparatem. 
Fotografował pielgrzymki Papieża 
do Polski w 1983 i 1987 r., zamiesz
ki uliczne we Wrocławiu w 1983 
r., napisy na murach i ulotki we 
Wrocławiu i Oleśnicy. „Wszystkie 
zdjęcia, doskonałe uporządkowa
ne, autor przechowuje do dziś w 
prywatnym w Oleśnicy - czytamy 
w książce. - W zbiorach znajdują 
się nie tylko unikatowe zdjęcia 
z okresu PRL, lecz także kasety 
magnetofonowe, płyty z zeskano- 
wanymi zdjęciami, stare albumy z 
setkami negatywów. (...) Prywatna 
kolekcja Feliksa Jakimowicza nie

jest szerzej znana. W marcu 2017 r. 
Oddziałowe Archiwum Instytutu 
Pamięci Narodowej we Wrocławiu 
nawiązało współpracę z autorem. 
Do końca 2019 r. zbiór w całości 
ma trafić do tej placówki. (...) Ma
teriały po włączeniu do wrocław
skiego zasobu archiwalnego będą 
udostępniane wszystkim osobom 
podejmującym prace naukowo-ba
dawcze".

Zdjęcia wybrane spośród 5 ty
sięcy fotografii zostały podzielone 
na 2 części. Pierwsza dotyczy życia 
bohatera książki i przedmiotów, 
które przekazał już do archiwum. 
Druga poświęcona jest 8 tematom; 
zdjęcia z okresu dzieciństwa Jaki
mowicza, fotografie znajomych i 
współpracowników z czasów pod
ziemia solidarnościowego, zdjęcia 
ofiar komunizmu w Oleśnicy, foto-

Tylu mieszkańców Oleśnicy zostało internowanych w stanie 
wojennym w 1981 roku. Byli to: Wiesław Brylewski, Marian 
Chłopecki, Piotr Graf, Adam Kmieć, Wojciech Kwaśniewski, 
Jadwiga Matuszewska, Władysław Salwa, Ryszard Tomala, 
Stefan Wiewiór.

grafie ulotek i napisów na murach 
Wrocławia i Oleśnicy dokumen
tujące przejawy oporu, zdjęcia z 
okresu pielgrzymek Jana Pawła II 
do Polski i pielgrzymek Polaków 
na Jasną Górę, zdjęcia demonstra
cji wrocławskich 31 sierpnia 1982 
r., zdjęcia wykonane po zakoń
czonych pracach porządkowych 
kwater żołnierzy ofiar stalinizmu 
w nekropoliach Wrocławia, doku
menty dotyczące represji wobec 
Jakimowicza.

Jak można się przekonać, 
bohater m onografii nie 
m iał w życiu lekko. W 
wieku 3 lat stracił matkę, 
a w wieku 10 lat - ojca. Z 
dwoma braćmi trafił do 
Domu Dziecka w Bieru
towie. Przebywał tam do 
usamodzielnienia się. Tam 
też poznał tajniki fotografii, 
która zdeterminowa
ła jego dalsze 
ż y cie . Jeg o  
działalność 
zawodowa, 
rozpoczęta 
w Z N T K  
O leśn ica , 
b y ł a  w 
p ó ź n ie j -  
s z y c h  
l a t a c h  
kom p li
kowana 
p r z e z  
S ł u ż b ę  
B e z -

pieczeństwa, która nakazywała 
zwalnianie go z kolejnych miejsc 
zatrudnienia. Powodem była jego 
„działalność w strukturach pod
ziemia solidarnościowego". Pod 
koniec 1991 r. uległ poważnemu 
wypadkowi i od tego czasu prze
bywa na rencie. Mimo wszystkich 
życiowych trudności, nie zaprze
stał fotografowania i działalności 
na rzecz wolnej Polski.

Feliks Jakimowicz za swoją 
działalność opozycyjną uhonoro

wany został Krzyżem Ka
walerskim Orderu Od
rodzenia Polski (2009), 
medalem „Pro Patria" 
(2016) oraz Krzyżem 
Wolności i Solidarno- 

• ści(2017).
Krzysztof Dziedzic

Historia zwykłego - niezwykłego mieszkańca Oleśnicy

Jakimowicz (w środku) otarł się o liderów Solidarności

http://www.olesnica24.com
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Warto było zbierać kasztany i przynosić je do przedszkola!

Plon sympatycznej jesiennej akcji 
Przedszkola nr 3 jest imponujący.

W Przedszkolu nr 3 podsumowa
no akcję „Kasztanobranie 2019". Jej 
koordynatorem była Grażyna Ma- 
liszkiewicz. Maluchy i ich rodzice 
przynieśli tej jesieni łącznie prawie 
1.925 kg kasztanów! Rekordzistą był 
Tomasz Zawada - aż 300 kg! Wyniki 
poszczególnych grup przedstawia
ją się następująco: I miejsce - grupa 
4-latków „Misie" - 625 kg, II - gru
pa 4-latków „Pszczółki" 425 kg, III
- grupa 5-Iatków „Słoneczka" - 325 
kg, IV - grupa 5-latków „Zuchy" - 
275 kg, V - grupa 3-latków „Smerfy" 
-150 kg, VI - grupa 3-latków „Kra
snale" -125 kg. Już teraz wiadomo, 
dlaczego dzieci i dorośli nieustannie 
kręcili się jesienią pod kasztanowca
mi w całej Oleśnicy.

Ze sprzedaży kasztanów Przed
szkole nr 3 otrzymało aż 748 zł. Ku
piono za nie zabawki do sal. Przeka
zanie ich do użytkowania dzieciom 
było pretekstem do wspólnego spo
tkania wszystkich grup i małej uro
czystości.

- Pomimo początkowych obaw, 
zaangażowanie przedszkolaków, ich 
rodziców i dziadków bardzo miło 
nas zaskoczyło. Poprzez zbieranie 
kasztanów dzieci pogłębiały swoją 
wiedzę z zakresu ekologii i umiejęt
nego wykorzystania darów natury 
do produkqi leków. Akcja „Kasz
tanobranie 2019" była również sku
teczną lekcją przedsiębiorczości oraz 
zaradności. Pokazała, że wspólną 
pracą można osiągnąć bardzo wiele
- komentuje dyrektor Przedszkola nr 
3 Elżbieta Kokot.

Kasztany skupiła firma Phar- 
meko, która przerabia je na dużą 
skalę dla firm farmaceutycznych.

(OAI)

PA N O RAM A SZK O LN A

Cel:
mistrzostwo

Szkoła Podstawowa nr 7 uczest
niczy w ciekawym i wyjątkowym 
projekcie o zasięgu ogólnopolskim 
„Centrum Mistrzostwa Informa
tycznego", skierowanym do najlep
szych, ale jednocześnie dostępnym 
dla każdego. W Siódemce prowa
dzi go mgr inż Małgorzata Owcza
rek, a bierze udział ośmiu uczniów 
z klasy 8a.

Celem jest podniesienie kompe
tencji kadry dydaktycznej, tj. osób 
prowadzących zajęcia pozalekcyj
ne rozwijające zainteresowania 
informatyczne, a także aktywizacji 
młodzieży uzdolnionej informa
tycznie, pobudzania kreatywności 
oraz promowania współpracy ze
społowej w ramach kół informa
tycznych.

CMI stanowi kompleksową kon
cepcję wzmocnienia edukacji in
formatycznej ukierunkowanej na 
kształcenia uzdolnionych uczniów 
przy zaangażowaniu najlepszych 
uczelni technicznych w kraju. Ma 
wzmocnić u uczniów chęć rozwoju 
zainteresowań z zakresu algoryt- 
miki i programowania.

Podczas zajęć uczestnicy pro
jektu uczą się także konstruować i 
programować roboty Lego Mind- 
storms Education EV3.

To może być szkoła dla Ciebie!
Centrum Kszta łcenia i 

Wychowania OHP w Ole
śnicy jako placówka opie
kuńczo-wychowawcza dla 
młodzieży mającej proble
my edukacyjne prowadzi 
nabór uzupe łn ia jący  do 
S z k o ły  P o d s ta w o w e j 
z oddziałam i przysposa
bia jącym i do pracy (VII i 
VIII klasa). M łodzi ludzie 
w  w ieku  15-18 la t m ogą 
również uczyć się zawo
du w  Zasadniczej Szkole 
Zawodowej.

Do p l a c ó w k i  m o g ą  
uczęszczać stacjonarnie, 
korzystając z bezpłatnego 
zakwaterowania i żywienia 
lub niestacjonarnie odby
wając praktyczną naukę 
zawodu. Nasi uczestnicy 
to pracownicy młodociani, 
którzy otrzymują wynagro
dzenie, ubezpieczenie w 
ZUS, urlop wypoczynkowy 
oraz zaliczenie stażu pra
cy. W Centrum kształcimy 
w zawodach; kowal, fryzjer, 
kucharz, cukiernik, piekarz, 
ogrodnik i monter zabudo
wy, Kompleksowo przygo
towujem y do wejścia na 
rynek pracy poprzez liczne 
warsztaty i spotkania m.in. 
z doradcą zawodowym . 
Uczestnikom stacjonarnym 
zapew niam y bezp ła tne  
w yżyw ienie i zakwatero
wanie, a także całodobo
wą opiekę wychowawców 
w internacie. Posiadamy w 
pełni wyposażone warsz-

taty szkoleniowe do odby- cownię informatyczną, salę było mowy o nudzie - mło-
wania zajęć praktycznych, kinowo-widowiskową oraz dzież bierze udział w zaję-
Wychowankowie mają do strzelnicę. Wolny czas or- ciach świetlicowych oraz
dyspozycji siłownię, pra- ganizujem y tak, aby nie rozwija swoje pasje na ko

łach zainteresowań. Pod
czas zajęć dodatkowych 
aktyw nie uczestniczym y 
w lokalnych wydarzeniach.

ecam

konkursach, wystawach. 
W ramach koła turystycz
nego i historycznego zwie
dzamy Polskę, poznając jej 
walory, a także historię. Po
znajemy inne kultury oraz 
uczymy się języka, biorąc 
udział w wymianach mię
dzynarodowych programu 
unijnego Erasmus+. Cen
trum odwiedziła młodzież 
z Litwy, Turcji, Chorwacji, 
Rum unii i W ęgier, która 
razem z grupą polską reali
zowała działania w ramach 
projektów „Make Healthy 
Choices” i „One Voice for 
Anim al R ights”. Obecnie 
realizujemy akcje lokalne 
dzięki programowi Europej
ski Korpus Solidarności. W 
ramach EKS promowaliśmy 
zdrowy tryb życia, realizu
ją c  przez dwa m iesiące 
projekt „Zdrowie-moda na 
całe życie”. Obecnie rusza
my z projektem „Ekoaktyw- 
ni w działaniu”, który ma na 
celu zw iększenie w iedzy 
m ieszkańców  i, m łodych 
ludzi o ekologii i ochronie 
środowiska w naszym re
gionie.

Nasza siedziba znajdu
je  się w pięknym Zamku 
K s iążęcym  w O leśn icy. 
Zachęcamy do zapozna
nia się z naszą ofertą oraz 
odwiedzenia nas na stronie 
internetowej ckiw-olesnica. 
ohp.p l lub Facebooku - 
Centrum Kształcenia i Wy
chowania OHP w Oleśnicy.

■ I r S f e  r , .

http://www.olesnica24.com


10-16 grudnia 2019 Panorama Oleśnicka nr 49 w w w . o l e s n i c a 2 4 . c o m T Y D Z IE Ń  W PANORAM IE I 11

Bogaty program, nagrody i atrakcje

Barwne widowisko PCEiK-u z wykorzy
staniem fragmentów najpopuiarniejszych 
kinowych bajek przykuło uwagę dzieci.

Powiatowe Centrum Edukacji i Kultury 
w Oleśnicy zaprosiło 4 grudnia do miejskiej

sali widowiskowej w Oleśnicy uczestni
ków zajęć wraz z rodzicami i przyjaciółmi 
na widowisko opowiadające o przygodach 
Mikołaja i jego niesamowitych saniach - 
„Przygody Mikołaja, Kleptopasa i Klekotki 
w zaczarowanym bajdoślizgu". Wzięli w

nim udział wychowankowie koła wokalne
go, którzy wykonali kilkanaście bajkowych 
szlagierów. Towarzyszyła temu projekcja 
fragmentów bajek na wielkim ekranie.

To efektowne i przykuwające uwagę dzieci 
widowisko przygotowała Anna Wozińska.

Na scenie dyrektor PCEiK Magdalena 
Żerebecka wręczyła też wiele nagród i wy
różnień za udział w Powiatowym Konkursie 
Plastycznym „Bombka choinkowa".

Plon Konkursu można było obejrzeć na 
wystawie w holu sali widowiskowej, (kad)

Misiu, ta piosenka jest dla ciebie!

Zgadnijcie, kto byt bohaterem tej imprezy..

piosenki, przygotowanego przez Przed
szkole nr 6. W sali widowiskowej zapre
zentowali się mali artyści reprezentujący 
wszystkie oleśnickie placówki przedszkol

ne. Na estradzie przygotowane przez opie- a wśród zaproszonych gości były dyrektorki 
kunki maluchy tańczyły, śpiewały i pre- przedszkoli oraz zastępca burmistrza Edyta 
zentowały oryginalne, kolorowe kostiumy. Małys-Niczypor.
Występom przyglądali się przejęci rodzice, <kag)

Fisz na inaugurację
MOKiS zaprasza na muzyczny począ
tek sezonu.

Miejski Ośrodek Kultury i Sztuki zapra
sza 18 stycznia o godz. 18.00 do sali wido
wiskowej na koncert zespołu Fisz Emade 
Tworzywo, który wystąpi z okazji Inaugu

racji Roku Kulturalnego. Bilety w cenie 70 
złotych w sprzedaży online od 16 grudnia.

Tworzywo Sztuczne (Fisz Emade jako 
Tworzywo Sztuczne, Fisz Emade Tworzy
wo) -  polska grupa wykonująca szeroko po
jętą muzykę hip-hopową, m.in. z wpływa
mi takich gatunków, jak jazz, downtempo.

funk. Powstała w 2002 roku w Warszawie z 
inicjatywy synów Wojciech Waglewskiego: 
producenta muzycznego i instrumentalisty 
Piotra „Emade" Waglewskiego oraz rapera 
i wokalisty Bartosza „Fisza" Waglewskiego. 
Obecny skład tworzą: Fisz -  śpiew, Emade 
-  perkusja, M ichał Sobolewski -  gitara, 
Mariusz Obijalski -  instrumenty klawiszo
we, Marcin Pendowski -  gitara basowa, DJ 
Eprom -  gramofony, sampler.

Od 2001 roku zespół wydał 10 płyt. Pły
ta „Mamut", wydana w 2014 roku, uzyska
ła status platynowej, została również lau
reatem Fryderyka 2015 w kategorii Album 
Roku Elektronika/ Indie/Alternatywa.

9 marca ukazała się kompilacja nagrań 
zespołu podsumowująca działalność Fisz 
Emade w latach 2000-2011.

(OAI)

Proszę państwa, oto miś - miś w piosence.

„Piosenka dla misia" - takie było motto 
tegorocznej edycji festiwalu przedszkolnej

W obstawie Śnieżynek

http://www.olesnica24.com
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Popisy dzieci ze Szkoły Tańca Prestige były elementem Jarmarku Bożonarodzeniowym w Oleśnicy. Prowadząca zajęcia rytmiczno - taneczne dla przedszkolaków w Miejskim Ośrodku Kultury i Sztuki w Oleśnicy Szkoła Tańca 
Prestige pokazała ich efekl na Jarmarku Bożonarodzeniowym. Na Rynku wystąpiły w sobotę dwie grupy dzieci. Ich charakterystycznym znakiem były mikołajkowe czapeczki. Taneczny repertuar nawiązywał do nadchodzących świąt. 
Opiekunką obu grup jest Patrycja Walczak. " ' " CJtad)

Seniorzy na Jarmarku Bożona
rodzeniowym zaprezentowali 
kolędowy repertuar.

W sobotni wieczór 7 grudnia na 
oleśnickim Rynku zaprezentowali 
się śpiewający seniorzy.

Najpierw wystąpił chór Ole.snic- 
kiego Uniwersytetu 111 Wieku „Ca- 
norus". Prowadzi go i pełni w mm 
rolę dyrygenta Iwona Wróbel.

Jako drugi na scenę wszedł chór 
„Oleśniczanie Młodzi Duchem". 
Patronuje mu Miejski Ośrodek Po
mocy Społecznej, a swoją siedzibę 
ma w Centrum  Usług Społecz
nych. Chór prowadzi i dyryguje 
nim Jerzy Szczerba.

Oba zespoły miały w repertu
arze pieśni związane z okresem 
świąt Bożego Narodzenia, czyli 
tradycyjne kolędy.

(kad)

Szalony dzień

Zbigniew Jakubowski rozkręca zabawę

Taki dzień się zdarza raz w roku! 
Maluchy z Przedszkola nr 6 mają 
co opowiadać w domach.

W piątek 6 grudnia dzieci z 
Przedszkola nr 6 w Oleśnicy, zgro
madzone w samo południe w jed
nej sali, stały się uczestnikami mi
kołajkowego show. Poprowadził je

Wszyscy łapią kolorowe bańki

sprawdzony w tej roli Zbigniew Ja
kubowski. Kilkoro maluchów po
wiedziało do niego, że go znają. On 
z uśmiechem odpowiadał: Znamy 
się z przedszkola!... Powszechnie 
znany w naszym mieście wodzirej, 
tym razem przebrany za renifera, 
rozkręcił zabawę tak, że aż dudni
ła podłoga. Maluchy wykonywały

coraz to inne ruchowe zadanie, 
łącznie z łapaniem się za noski i 
wzajemnym przytulaniem. Wy
chowawczynie włączały się w te 
pląsy i razem z dzieóni próbowały 
chwycić mydlane bańki.

W końcu nadszedł moment, 
na który wszyscy czekali. Do sali 
wkroczył św. Mikołaj. Wszyscy

chcieli przybić z nim piątkę. Usta;  ̂
wili się też do pamiątkowej foto
grafii. Następnie grupy rozeszły 
się do swoich sal, by tam oczeki
wać na przyjście Mikołaja z pre
zentami.

To był w Przedszkolu nr 6 wspa
niały dzień, pełen wrażeń!

(kad)

prawdziwy obraz miasta

śnieżna 
paczka w kinie
w  weekend mszy kino cyfrowe 
w Oleśnicy.

Co to oznacza dla mieszkań
ców? „Repertuar uwzględniający 
najnowsze (choć nie tylko), najlep
sze (polskie i światowe) produkcje, 
które będzie można obejrzeć w sali 
widowiskowej" - deklaruje MO- 
KiS.

Co na start? Oto grudniowy re
pertuar kina MOKiS *

14 grudnia (sobota) 
godz.18.30 -  Śnieżna paczka 
godz 20.30 -  Jak poślubić milionera

15 grudnia (niedziela) 
godz. 15.00 -  Śnieżna paczka 
godz. 17.00 -  Jak poślubić milionera 
godz 19.15- 1800 gramów

16 grudnia (poniedziałek)
godz 18 0 0 -J a k  poślubić milionera 
godz. 20.15 -  1800 gramów

Sprzedaż biletów online ruszyfe 
9 grudnia (na www.mokis.info).

(OAI)

Uzdolniona muzycznie młodzież 
dała popis swoich umiejętności.

W świąteczny nastrój wprowa
dziła oleśniczan działająca przy 
MOKIS-ie formacja Mimochodem. 
Na plenerowej scenie w Rynku 
Zaprezentowała wiązankę najbar
dziej znanych polskich kolęd oraz 
coverów wpisanych w bożonaro
dzeniowy klimat.

(hag)

r i Mn]

Kolędowali seńiorzy"Oleśnica^* .com CODZIENNIE NOWE INFORMACJE

jRgc ■rSfcr"’

:^mikorajkowo

Bo święta już za pasem...

Na oleśnickim Rynku w week
end trwał Jarmark Bożonarodze
niowy. Wśród stoisk przeważały 
te z tradycyjnymi przysmakami. 
Było też trochę rękodzieła. Naj
większym powodzeniem cieszyła I 
się dedykowana najmłodszym bo- I 
gato oświetlona karuzela.

Burmistrz Oleśnicy 6 grudnia j 
dokonał symbolicznego zapalenia 
stojącej obok Kolumny Zwycięstwa 
choinki. i

(hag) I

http://www.olesnica24.com
http://www.olesnica24.com
http://www.mokis.info
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Wszystkie dzieci św. Mikołaja

B R Z E Z IN K A  •  Mikołaj zaje
chał mercedesem

Około 50 dzieci wraz z rodzica
mi uczestniczyło w zabawie miko
łajkowej zorganizowanej w świetli
cy w Brzezince (gmina Oleśnica). 
Im prezę zorganizow ali sołtys 
Przemysław Mamrot, rada sołecka 
oraz Gminny Ośrodek Kultury.

W program ie w ieczoru zna
lazły się anim acje prowadzone 
przez instruktor Małgorzatę Za- 
krzewską-Biczysko, były popi
sy wokalne i taneczne dzieci, a 
punktem  kulm inacyjnym  spo
tkania była w izyta ubranego w 
stosowny uniform  gościa z pre
zentami. - Kochane dzieci, jak 
widzicie, śniegu nie ma i M iko

łaj nie mógł przyjechać saniami, 
więc tym  razem skorzystał nie 
z pomocy reniferów a koni me
chanicznych. Właśnie wysiada ze 
swojego mercedesa - anonsował 
przyjazd Mikołaja, przy głośnym 
aplauzie maluchów, gospodarz 
wsi. Potem Przemysław Mamrot 
odczytyw ał kolejne nazw iska 
obdarow yw anych prezentam i

Czytanie daje satysfakcję

W S Z E C H Ś W IĘ T E  •  N a 
uczyciele mają nadzieję, że to 
obudzi w nich zainteresowanie 
książkami.

29 listopada w Szkole Podsta
wowej we W szechśw iętem  od
była się uroczystość pod nazwą 
Wielkie Czytanie. Uczestniczyli 
^ n ie j uczniowie klas O-III wraz 
z wychowawcami i rodzicam i. 
Celem spotkania było rozbudze
nie wśród uczniów potrzeby czy
tania oraz kształtowanie um ie
jętności uw ażnego słu chania, 
poprzez głośne czytanie fragmen

tów książek wybranych autorów 
literatury dziecięcej.

Jako pierwsza zaprezentowa
ła się najm łodsza uczestniczka 
spotkania, która w raz z mam ą 
przeczytała opowiadanie „Cza
rod ziejsk i p ły n " Renaty P iąt
kowskiej. Następnie uczniowie 
klasy pierwszej przeczytali kil
ka ciekaw ostek o niezw ykłych 
zwierzętach i roślinach z książek 
podróżniczych „Nela na 3 kon
tynentach" i „Nela i tajem nice 
oceanów". Dzieci z klasy drugiej 
przedstawiły interesujące frag
menty „Przewodnika prawdzi

wych tropicieli" Adama Wajraka. 
Najstarsi uczestnicy spotkania 
- reprezentanci klasy trzeciej - 
przeczytali trzy zagadki z łubia
nej przez dzieci powieści Grze
gorza Kasdepkego „D etektyw  
Pozytywka".

Głośnemu czytaniu towarzy
szyła prezentacja multimedialna 
oraz w ystaw a książek, dzięki 
którym dzieci m iały możliwość 
poznania bliżej twórczości wspo
m nianych autorów. Spotkanie 
zakończył dyrektor szkoły Robert 
Nowosad, w ręczaiac dvplomy 
wszystkim czytającym uczniom.

najmłodszych mieszkańców Brze
zinki. Większość z nich utrwalała 
tę niezw ykłą chw ilę pam iątko
wym selfie.

Wśród gości mikołajkowe wie
czoru byli m.in. przewodniczący 
Rady Gminy Tadeusz Kunaj oraz 
wiceprzewodnicząca Rady Alek
sandra Sieruga.

(hag)

stypendium 
od • 
premiera

BIERUTÓW  •  Przemy
sław Bęben, uczeń klasy 
III liceum mundurowego, 
oraz Szymon Członkowski, 
uczeń klasy III technikum 
informatycznego w Zespole 
Szkół Ponadpodstawowych 
w Bierutowie uczestniczyli w 
uroczystości uhonorowania 
najlepszych uczniów szkół 
ponadpodstawowych Dolne
go Śląska.
Przemek i Szymon zostali 
nagrodzeni stypendium 
Prezesa Rady Ministrów.

(OAI)

OBWIESZCZENIE
o wyłożeniu do publicznego wglądu projektu zmiany stu
dium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania prze

strzennego Miasta i Gminy Bierutów
Na podstawie art. 11 pkt. 7 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i za

gospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2018 r. poz. 1945 ze zm.) zawiadamiam
0 wyłożeniu do publicznego wglądu projektu zmiany studium uwarunkowań
1 kierunków zagospodarowania przestrzennego Miasta i Gminy Bierutów wraz 
z prognozą oddziaływania na środowisko w dniach od 17 grudnia 2019 r. do 
20 stycznia 2020 r. w siedzibie Urzędu Miejskiego w Bierutowie, ul. Moniusz
ki 12, 56 - 420 Bierutów, w budynku B, pok. nr 01, w godzinach od 7:30 do 14:30. 
Dyskusja publiczna nad przyjętymi w projekcie rozwiązaniami zmiany studium 
odbędzie się w dniu 17 stycznia 2020 r. w siedzibie Urzędu Miejskiego w Bieru
towie, ul. Moniuszki 12,56-420 Bierutów, w budynku B, pok. nr 01, o godz. 14:00.

Zgodnie z art. 11 ust. 11 ustawy, osoby prawne i fizyczne oraz jednostki orga
nizacyjne nieposiadające osobowości prawnej mogą wnosić uwagi do projek
tu zmiany studium. Uwagi należy składać na piśmie do Burmistrza Bierutowa, 
z podaniem imienia i nazwiska lub nazwy jednostki organizacyjnej i adresu, 
oznaczenia nieruchomości, której uwaga dotyczy, w nieprzekraczalnym terminie 
do dnia 11 lutego 2020 r.

Jednocześnie informuję, że zgodnie z art. 39 ust. 1 pkt 2, 3, 4, 5 w związku 
z art. 46 pkt 1 oraz art. 54 ust. 2 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostęp
nieniu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochro
nie środowiska oraz ocenach oddziaływania na środowisko (Dz. U. z 2018 r. 
poz. 2081 ze zm.), w związku z postępowaniem w sprawie przeprowadzenia 
strategicznej oceny oddziaływania na środowisko wyżej wymienionej zmiany 
studium, w miejscu i czasie wyłożenia projektu zmiany studium do publicznego 
wglądu można zapoznać się z niezbędną dokumentacją sprawy tj. projektem 
zmiany studium, uzgodnieniem stopnia szczegółowości informacji zawartych 
w prognozie oddziaływania na środowisko, prognozą oddziaływania na środo
wisko oraz wymaganymi opiniami.

Uwagi i wnioski w postępowaniu należy składać w formie pisemnej do Bur
mistrza Bierutowa, ustnie do protokołu lub za pomocą środków komunikacji 
elektronicznej, bez konieczności opatrywania ich bezpiecznym podpisem elek
tronicznym, w nieprzekraczalnym terminie do dnia 11 lutego 2020 r.

Organem właściwym do rozpatrzenia uwag i wniosków w niniejszym postę
powaniu jest Burmistrz Bierutowa.

Burmistrza Bierutowa

BURMISTRZ BIERUTOWA 
INFORMUJE

że w siedzibie Urzędu Miejskiego w  Bierutowie ul. Moniuszki 12 
zostały wywieszone wykazy nieruchomości położonych na terenie 
miasta i gminy Bierutów i stanowiących jej własność komunalną, 
przeznaczonych do sprzedaży, dzierżawy.

Burmistrz Bierutowa 
Piotr Sawicki

Dlesniĉ î
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Chcemy tańszych opłat za śmieci
BIERUTÓW. Burmistrz Piotr Sawicki wyjaśnia motywy utworzenia spółki zajmującej się śmieciami.

„Ta bardzo ważna decyzja jest 
wyłącznie próbą przeciwdziałania 
pogłębiającemu się w zastraszają
cym tempie deficytowi środków, 
które przeznaczamy na gospodar
kę odpadami komunalnymi. Bez 
jej podjęcia skazywalibyśmy się 
jako gmina na właściwie nieogra
niczony niczym dyktat ceny przez 
naszego dotychczasowego odbior
cę, który do kolejnych przetargów 
przystępował jako jedyny oferent, 
co dawało mu pozycję monopoli
sty" - napisał burmistrz.

Przypomnijmy, że tym monopo
listą jest polski oddział niemieckie
go koncernu Alba.

Sawicki wyjaśnia, że „podwyżkę 
z połowy roku kalkulowaliśmy na 
podstawie cen, które zaoferowano 
nam w kontrakcie, aktualnie obo
wiązującym. Podwyższone opła
ty nie dawały co prawda pełnego 
zbilansowania systemu, ale deficyt 
był do udźwignięcia przez budżet 
gminy".

Monopolista żongluje  
cenam i?

Ale kiedy w listopadzie tego 
roku gmina ogłosiła przetarg na 
kolejne pół roku, wtedy „ten sam 
oferent zaproponował nam ceny 
miesięczne 87% wyższe niż do
tychczasowe. Spodziewaliśmy się 
zwiększenia cen z powodu zmiany 
prawodawstwa i ciągle zwiększają
cych się cen składowania odpadów 
oraz kosztów pracy, ale nie zwięk
szenia niemal dwukrotnego. Taki 
kos?t absolutnie rujnowałby nasz 
budżet gminy na rok 2020 i tak 
bardzo obciążony dodatkowymi 
wydatkami na oświatę" - ocenia 
gospodarz gminy.

Dlatego władze gminy zdecy
dowały się unieważnić przetarg i 
rozpisać nowy, tym razem na trzy 
miesiące. „W drugim przetargu 
dostaliśmy od tego samego ofe
renta, na tych samych warunkach 
z wyjątkiem długości kontraktu

cenę, która w stosunku do obecnej 
urosła „już tylko" o 42%. (...)" - po
daje burmistrz.

Przetarg został rozstrzygnięty i 
cena przyjęta. Ale...

„Ale równocześnie jasne stały 
się dwie rzeczy. Po pierwsze taki 
rozstrzał cenow y tego samego 
oferenta w odstępie kilku dni po
zwala mieć wątpliwości, z czego ta 
cena właściwie wynika i za co my 
musimy płacić - wskazuje Sawicki. 
- Po drugie zaś, nawet jeśli w mar
cu nie dostalibyśmy podwyżki, to 
dla zbilansowania systemu opdata 
musiałaby wzrosnąć do ok. 30 zł 
od osoby. (...) Nawiasem mówiąc 
w gminie Twardogóra przegłoso
wano już 28 zł od osoby za odpady 
sortowane".

Piotr Sawicki stawia ważne py
tania: „Co jednak, jeśli w naszej 
gminie po następnym przetargu 
podwyżka ceny oferenta wzrośnie 
o kolejne 50%, a po następnym o 
kolejne? Czy będziemy w stanie 
ponosić takie koszty?". I dodaje: 
„Nieobciążanie nim i mieszkań
ców powodować będzie niemożli
wy do sfinansowania deficyt, który 
zatrzyma nie tylko wszelkie inwe
stycje, ale wręcz zagrozi bezpie
czeństwu finansowemu gminy. To 
dziś prawdziwa stawka w tej grze".

Albo ruina finansów, 
albo a lte rn a tyw a

Konkluzja po przetargach była 
wiec jasna...

„Oczywistym więc stało się w tej 
dramatycznej już sytuacji, że albo 
w krótkim czasie zaryzykujemy 
ruinę gm innych finansów albo 
spróbujemy znaleźć rozwiązanie 
alternatywne, które choć w części 
pozwoli nam uzyskać kontrolę nad 
kosztami systemu je optymalizo
wać" - zauważa Piotr Sawicki.

I w y jaśnia  dalsze działania  
władz gminy.

„Spodziew ając się monopoli
stycznego dyktatu w kolejnych

przetargach, zleciłem kilka mie
sięcy temu przygotowanie analizy 
ekonomicznej i organizacyjnej za
sadności powołania spółki gmin
nej, której moglibyśmy powierzyć 
tę usługę w trybie „in house", który 
polega na tym, że gmina może zle
cić taką usługę bez przetargu wła
snej spółce komunalnej działającej 
na jej terenie. Analiza wykazała, że 
spółka ma szansę zrobić to taniej, 
a więc po dwóch ostatnich, tak dla 
nas niekorzystnych, przetargach 
postanowiłem o niezwłocznym 
rozpoczęciu procesu powstawania 
takiej spółki" - informuje.

Czem u spółka a nie  
przekszta łcen ie  ZGK?

Dlaczego nie przekształca się 
ZGK w spółkę, tylko buduje tę 
drugą od podstaw?

„Wiele gm in korzysta dziś z 
trybu „in house". Mogą to 
zrobić, bo wcześniej 
nie zabrakło im od
wagi i wyobraźni, 
aby przekształcić 
sw o je  z a k ła d y  
komunalne dzia
ła ją ce  w form ie  
zakładów budże
tow ych w spółki 
prawa handlowego.
W naszej gminie 
do n iczeg o  
takiego jed
nak nigdy 
nie doszło, 
a więc je 
steśmy w 
tej chwili 
p o z b a -  
w i e n i

stania trybu „in house", ponieważ 
nasz ZGK działa wciąż jako zakład 
budżetowy a nie spółka" - wyja
śnia burmistrz.

I dodaje, że „brak przekształce
nia w poprzednich latach ma też 
oczywiście takie konsekwencje, 
że dziś zakład jest bardzo nieefek
tywny. Nie wykorzystano dobrego 
czasu w przeszłości, aby doprowa
dzić do uzdrowienia organiza
cyjnego, a wielodziesięcioletnie 
niedofinansowanie powoduje, że 
działa on przy pomocy przestarza
łego wyposażenia i zarządza zde
gradowaną i wymagającą pilnych 
remontów infrastrukturą", a „wy
prowadzenie ZGK z tego stanu to 
praca na łata i wymagająca wiele 
inw estycji. Rozpoczęliśm y ten 
proces, ale właśnie ze względu na 
obecną sytuaqę zakładu podjąłem 
decyzję, aby spółka, która ma zająć 
się odpadami, mogła od początku 
pracować na swój rachunek, nie 

dziedzicząc wszystkich „cho
rób" ZGK. Tym bardziej że 
podnoszony często argument 
o dublowaniu stanowisk ZGK 
w odrębnej spółce jest pozba
wiony sensu, ponieważ oczy
wiste jest, że ktokolwiek by 
nie przejął tej pracochłonnej i 

skomplikowanej dzia
łalności, musi 

zatrudnić lu
dzi, którzy 
będą tylko 
jej dedyko
wani". 
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„Prowadze
n ie  te j d z ia 

łalności w odrębnej organizacji 
pozwoli nam wreszcie uzyskać 
wiarygodny koszt działania sys
temu gospodarowania odpadami 
i dzięki temu będziemy mogli bez 
żadnych niedomówień ustalić rze
czywistą stawkę opłaty od miesz
kańca. Uważam to za kluczowy 
zaletę, ponieważ Państwo uzy
skają wreszcie rzeczywiste dane o 
kosztach, a ja jako burmistrz oraz 
radni będziemy mogli stanąć przed 
Państwem i uczciwie oraz jasno 
wytłumaczyć się z decyzji o ewen
tualnych kolejnych podwyżkach, 
które tak czy owak wydają się 
niestety nieuchronne, z powodów 
wynikających z polityki państwa, 
o których pisałem wyżej" - infor
muje.

I składa deklarację, że w ład ^  
Bierutowa zrobią „wszystko, by nie 
były to podwyżki tak horrendalne 
jak w innych gminach i liczę, że 
dzięki podjętym działaniom i suk
cesowi nowej spółki tak właśnie się 
stanie". (ror)

Wyjaśnienie
w  artykule „Spółka na ratunek" 

przytoczyliśmy wypowiedź bur
mistrza o tym, że w Twardogórze 
cena za śmieci została podniesio
na do 28 zł, w gm inie Oleśnica 
do 23 zł, a w Bierutowie „będzie 
to 30 zł". Okazuje się, że tę cenę 
burmistrz podał jako potencjalną, 
gdyby przyjęto warunki podyk
towane przez Albę w I przetargu. 
Tak wysokiej stawki w Bierutowie 
nie będzie.

Napisaliśmy także, że „Alba wa
runkowo na trzy miesiące nowego 
roku obniżyła wspomniane stawki 
o połowę". Stawka została rzeczy
wiście zmniejszona, ale nie było f?  
warunkowe obniżenie, tylko efekt 
drugiego przetargu.

Za nieścisłości przepraszamy.

B IE R U T Ó W  •  Maluchy otrzy
mały setki paczek!

W niedzielne popołudnie w bie
rutowskiej hali sportowej tłumy 
dzieci oczekiwały na przyjście św. 
Mikołaja.

Najpierw jed nak zorgan izo
wano tam wystawę rękodzieła 
lokalnych rzem ieślników  oraz

warsztaty. Na stoiskach można 
było zobaczyć wiele ciekawych 
produktów, które budziły spore 
zainteresow anie, ale wiadomo, 
że najw iększy tłum  oczekiw ał 
punktu kulminacyjnego progra
mu, czyli przyjścia świętego. Nie 
nastąpiło to tak od razu, ponie
waż elfy na scenie miały problem 
z odliczaniem (szczególnie niejaki

„Zmarzluch"). W pewnym mo
mencie za św. Mikołaja wzięto też 
omyłkowo innego mężczyznę w 
czerwonej kurtce -  kiedy bardzo 
się czegoś pragnie, wzrok płata 
takie figle.

Wreszcie rozległ się dźwięk cha- 
• rakterystycznych dzwoneczków i 
pokrzykiw anie „Ho! Ho! Ho!". 
Tłum  brzdąców  z trudem  dał

dojść na scenę ważnemu gościowi 
i tak ściśle go otoczył, że miał on 
problem ze złapaniem oddechu. 
Zwyczajowo, aby otrzymać pacz
ki, dzieci musiały też wykonać 
piosenkę oraz znajdować się na 
liście tych „grzecznych" (a przy
najmniej obiecać, że postarają się 
tam dostać). Jednak bardzo wiele 
z nich spełniło te warunki, bo roz

dawanie prezentów trwało ładne 
półtorej godziny!

Najcierpliwsze maluchy na ko
niec mogły wykonać sobie jeszcze 
zdjęcie ze swoim ulubionym świę
tym. Przy tej okazji usłyszał od 
nich wiele ciepłych słów i często 
był przytulany, choć zdarzało ąjf 
też ciągnięcie za brodę.

Zbigniew Nowak
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Weekend cudów

Przyjechali wolontariusze...

Ludzie dobrego serca zadbali, 
aby zbliżające się święta były 
radosne także dla innych.

W miniony weekend po 4 la
tach przerwy na terenie Sycowa 
ponownie zorganizowano akcję 
„Szlachetna Paczka". Ciekawym 
zbiegiem okoliczności uczestni
czyło w niej 14 wolontariuszy oraz 
14 darczyńców, którzy wspomogli 
łącznie 14 rodzin („darczyńcami" 
były czasem również firmy, in
stytucje, grupy przyjaciół, wów
czas jednak zawsze w ich imie
niu występował jakiś pojedynczy 
przedstawiciel). Centrum koor
dynacyjne ulokowano w Szkole 
Podstawowej nr 1 im. III Tysiącle
cia. Co raz można było zobaczyć 
przychodzących tam darczyńców

z paczkami, które składowano na 
korytarzach. Podjechała również 
furgonetka z pomocą z Oleśnicy. 
Wśród dostarczonych produktów 
znajdowały się żywność, chernia, 
meble, sprzęt AGD, ale też zabaw
ki dla dzieci, na które ubogich 
rodzin nie było stać. Całe przed
sięwzięcie na terenie Sycowa koor
dynowała Sara Smolis, znana z za
angażowania w wiele podobnych 
charytatywnych inicjatyw (m.in. 
zbiórkę na leczenie chorej Hani 
Próby). Pomoc objęła także nie
które rodziny z gmin Międzybórz 
i Dziadowa Kłoda. Informacje o 
tym, czego potrzebują, darczyńcy 
czerpali z opisów zamieszczonych 
na stronie internetowej Szlachet
nej Paczki. Wolontariusze dostar
czający paczki podczas spotkań

z rodzinami wypełniali kwestio
nariusz, w którym notowali m.in. 
reakcje poszczególnych członków 
rodziny. Wcześniej zaś dbali o to, 
aby do udziału w programie za
kwalifikowano osoby naprawdę 
potrzebujące.

- Rodziny mówią, że przywieź
liśmy im cuda, bo na takie rzeczy 
ich nie stać -  relacjonuje Sara Smo
lis. -  Kiedy podczas pierwszego 
spotkania zapytałam pewną pa
nią, o czym marzy, powiedziała, 
że nie chce nawet mówić, bo to 
nierealne. W końcu wyznała, że 
tym  m arzeniem  jest lodówka. 
Okazało się to realne. Nasi dar
czyńcy mają bardzo dobre serdu- 
cha i robią więcej, niż można by
łoby się spodziewać -  podkreśla.

Zbigniew N ow ak

Słuchać dzwonki
JM M  g iy g l^ ,

S3H* • •
Setki uśmiechniętych twarzy w  
jednym miejscu.

W niedzielę na skwerze koło 
rynku w Sycowie zorganizowa
no mikołajki. Zgodnie z nazwą, 
główną atrakcją, na którą czekali 
najm łodsi, była w izyta św. M i
kołaja. Upragniony gość istotnie 
zjaw ił się (powitany uroczyście 
przez burm istrza Dariusza Ma
niaka), jednak aby otrzymać pre
zent, należało wcześniej na nie
go zapracować, biorąc udział w 
warsztatach, na których przygoto
wywano m.in. ozdoby i lampiony 
świąteczne. Każdy uczestnik za
jęć otrzymywał los, który później 
upoważniał do udziału w świą
tecznej loterii. Dzieci szczelnie 
oblegały również wielkie, pod
świetlone sanie, na których mogły 
wykonać sobie zdjęcie ze swym 
ulubionym świętym. Chętnie jeź
dziły też specjalną świąteczną ko
lejką, która obwoziła je po parku.

Tego popołudrua na mieszkańców 
miasta czekało także wiele innych 
atrakcji, przede wszystkim kramy, 
na których można było nabyć rę
kodzieło miejscowych twórców, 
a także skosztować domowych, 
świątecznych potraw, takich jak 
pierniki czy pierogi przygoto
wane przez koła gospodyń wiej
skich. O dpow iednią ofertę ga
stronom iczną przygotowała też 
pobliska restauracja „Parkowa". 
Wszystko to cieszyło się ogrom
nym zainteresowaniem, tak że na 
niewielkiej przestrzeni przeciska
nie się w tłumie wymagało sporo 
cierpliwości.

Jak zawsze na miejskich impre
zach swe umiejętności prezento
wali m ali tancerze ćw iczący w 
Centrum Kultury, były też kon
kursy dla najmłodszych. Zabawy 
dla dzieci przygotow ało także 
Stow arzyszenie Integracji Spo
łecznej „Celina".

Z bigniew  N ow ak

Na tę chwilę czekali

Ile razem dróg przebytych... Są w zorem  dla m łodych  m a ł
żeństw.

Urząd Stanu Cyw ilnego zor
ganizował uroczyste wręczenie - 
odznaczeń jubileuszowym parom 
małżeńskim. Było dużo emocji, 
wzruszeń i wiele ciepłych uśmie
chów. W tym roku udział w uro

czystości wzięło 38 par złotych, 
czyli mających 50-łetni staż, jedna 
para z 51-łetnim stażem oraz 6 par 
diamentowych, czyli małżonków, 
którzy są ze sobą już 60 lat. Jubila
tom gratulowali burmistrz Dariusz 
Maniak, przewodniczący Rady Ro
bert Dziergwa i radni oraz pracow
nicy USC. (OAI)

Dają przykład młodym małżeństwom Państwo Kucharscy - Jedni z jubilatów
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Bezpłatny
przystanek

To miejsce jest potrzebne mieszkańcom

Teraz trzeba jeszcze poczekać 
na zmiany w rozkładzie jazdy.

„O dpow iadając na potrzeby 
mieszkańców, gmina Syców od 1 
grudnia udostępnia do bezpłat
nego korzystania przystanek na 
dworcu PKS w ram ach obsługi 
wsiadania i wysiadania pasaże
rów" - informuje Dariusz Maniak.

Burm istrz w yjaśnił, że ponad 
pół roku trwał proces negocjacji 
przejęcia w formie dzierżawy czę
ści peronu, który widać na zdjęciu.
I dodaje, że samorząd jesteśmy w 
kontakcie z przewoźnikami, któ
rzy w yrazili chęć korzystania z 
nowego przystanku, ale procedura 
zmiany rozkładu jazdy trwa nawet 
do 3 miesięcy. Gmina poinformuje.

kiedy ruch autobusów będzie od
bywać się z nowego miejsca.

„Nasze starania to efekt rozmów 
z osobami starszymi, studentami 
oraz mieszkańcami którzy na co 
dzień dojeżdżają do pracy w kie
runku Wrocławia, korzystając z 
przystanków na ul. Oleśnickiej. 
Niestety, nie jesteśmy i nigdy już 
nie będziemy właścicielem terenu. 
PKS sprzedał już budynki dworca. 
Z naszej strony na pewno pojawi 
się wiata połiwęglanowa jeszcze do 
końca roku. Wiosną wymienimy 
ławki oraz postawimy dodatkowe 
kosze na śmieci. Zadbamy również 
o czystość w tym miejscu. Bezpie
czeństwo mieszkańców jest dla nas 
najważniejsze" - dodał burmistrz 
Sycowa. (OAI)

Gabinety
zdigitalizowane
Przecierają szlaki w wojewódz
twie dolnośląskim. Ale nie cho
dzi o turystykę!

Syców jest pierwszą gm iną w 
województwie dolnośląskim, któ
ra zapoczątkowała digitalizację 
gabinetów profilaktyki zdrowotnej 
w szkołach. Wszystko za sprawą 
umowy zawartej pomiędzy Samo
dzielnym Publicznym Zakładem 
Opieki Zdrowotnej w Sycowie a 
Fundacją Medicover. Dzięki niej 
możliwe było rozpoczęcie badań 
uczniów klas III i VII z wykorzy
staniem nowatorskiego; a zarazem 
prostego w obsłudze Elektronicz
nego Systemu Medycyny Szkolnej.

Dzięki ESMS uczniowie -  dzie
ci i młodzież -  mogą korzystać z 
nowoczesnych rozwiązań profi
laktycznych, a ich rodzice otrzy
myw ać przejrzystą inform ację 
o stanie zdrowia swoich dzieci. 
Raporty statystyczne generowa
ne przez Elektroniczny System 
M edycyny Szkolnej pozw alają 
również na określenie obszarów, 
które w danym momencie wy
magają budowania programów 
profilaktycznych  w oparciu o 
najczęściej występujący problem, 
z rnożliwością precyzyjnego po
działu na konkretne szkoły lub 
dzielnice.

(OAI)

Wyłudzili
oszczędności
Znowu oszustwo „na wnuczka”. 
Ofiarą padła 79-letnia sycowian- 
ka.

- W tym tygodniu policjanci z Sy
cowa odebrali zgłoszenie dotyczą
ce wyłudzenia pieniędzy od osoby 
starszej. Często zgłaszają się osoby, 
które próbowano oszukać. Oszu
ści, dzwoniąc do seniorów, podają 
się za funkcjonariuszy CBS lub za 
członka rodziny, który spowodował 
wypadek i potrzebuje pieniędzy. W 
środę w podobny sposób wyłudzili 
od 79-letniej kobiety z Sycowa pie
niądze. Starsza pani, nie konsultu
jąc sprawy z żadnym członkiem ro
dziny, przekazała wszystkie swoje 
oszczędności nieznajomemu męż
czyźnie - poinformowała Panoramę 
ml. asp. Aleksandra Pleprzycka z 
KPP Oleśnica.

Oszuści ciągle modyfikują me
tody swojego działania. - W kil
ku przypadkach wyglądało to w 
ten sposób, że najpierw do osoby 
starszej zadzwoniła osoba, która 
podawała się za członka rodziny i 
powiedziała, że potrzebuje pienię
dzy. Nagle jednak przerywała po
łączenie. Po chwili zatelefonował 
mężczyzna, który przedstawił się 
jako funkcjonariusz policji czy też 
Centralnego Biura Śledczego. Po
dał jednocześnie fikcyjne nazwisko 
i numer służbowy. Oszust przeko
nywał rozmówcę, że rozpracowuje 
zorganizowaną grupę przestępczą 
i prosi, aby mu w tym pomóc. Ta 
pomoc ma polegać na przekazaniu 
gotówki i pozostawienie pieniędzy 
we wskazanym miejscu, które ob
serwuje rzekomo policja. Dzięki 
temu będzie można zatrzym ać 
prawdziwych przestępców, oszuku
jących starsze osoby „na wnuczka". 
W rzeczywistości osoby dzwoniące 
są przestępcami, nie mającymi nic 
wspólnego z policją. Po przekaza
niu pieniędzy lub wpłaceniu ich 
na wskazane przez oszusta konto, 
wszelki kontakt z przestępcami 
się urywa. Wtedy pokrzywdzony 
orientuje się, że padł ofiarą oszusta 
- opowiada oficer prasowa powiato
wej policji. (OAI)

Płacę za tą panią

To byt kameralny koncert

Znany muzyk postanowił być 
bliżej fanów. Opowiadał też o 
swoim życiu.

W poniedziałkowy wieczór w 
sycowskiej restauracji GoodFood 
wystąpił Michał Kowalonek, li
der poznańskiej grupy Snowman 
oraz dziecięcej form acji Lumi- 
kułu, od 2012 roku do niedawna 
wokalista grupy Myslovltz. Jak 
wyjaśnił na wstępie, podczas swej 
obecnej trasy postanowił koncer
tować w kameralnych miejscach.

- C zasam i są to koncerty w 
m ieszkaniu, czasam i w bardzo 
małym mieszkaniu, na to ostatnio 
stawiam. Podoba mi się taki bez
pośredni kontakt z publicznością 
-  mówił.

W okalista opow iadał liczne 
anegd oty  ze sw ej m uzycznej 
działalności. Jedną z nich była 
opowieść o pewnej pani, która 
po koncercie podeszła do nie
go z banknotem  w ręku, jakby 
chciała kupić płyty, wzięła pły
ty, pochwaliła talent artysty, po 
czym ... schow ała pieniądze z 
powrotem do kieszeni, odwróci
ła się na pięcie i odeszła z płyta
mi bez płacenia. Muzyk był tak 
skonfudowany, że nie wiedział, 
jak zareagować.

- Dwie f>łyty niby nic wielkiego, 
ale ja rok tę płytę przygotowywa

łem. Pomyślałem: „Trudno, będę 
zasypiał z tym smutkiem". M i
nęły 2 tygodnie, pojechałem na 
koncert do Szczecina, w pewnym 
momencie przypomina mi się ta 
historia, posmutniałem i opowia
dam ją, a słuchacze smutnieją tak 
jak ja. Później kończę koncert, 
przychodzi pierwszy chętny do 
kupienia płyty, rzuca kasę na stół, 
ja mówię: „Za dużo", a on: „Płacę 
za tą panią." 1 10 osób tak zrobiło. 
Przy piątej osobie mówiłem, że 
już stop, już dość... Zatem wiszę 
tej pani kilka stów... -  zakończył 
nieoczekiwaną fwintą.

Zaśpiewał m.in. przebój „Nie
zmiennie", ale też utwory ze swej 
najnowszej płyty „O miłości W 
czasach powstania", m.in. „Cze
mu mi serce tak bije".

Artysta chwalił również miej
sce, w którym przyszło mu kon
certować.

- Pierwszy raz jestem w tym 
m ieście. Tą drogą ekspresow ą 
jechałem bardzo wiele razy i za 
każdym razem czytałem tę nazwę 
„Syców", ale nigdy mnie tutaj nie 
ciągnęło, aż nagle mnie ktoś przy
ciągnął. I bardzo się cieszę, że tak 
się stało. W różnych m iejscach 
jadłem . W szędzie zjadłem , ale 
nie zawsze tak smacznie -  powie
dział.

Zbigniew Nowak

Ozdobili święta
OTO WYNIKI: 

przedszkola
1. Franciszek Szewczyk P3 
im Małego Księcia
2. Miłosz Weszka P2 Misia Uszatka 
3 Diana Kuś Przedszkole 
Zgromadzenia S. Urszulanek

Brawa dla zwycięzców

W konkursie wzięli udział i dzie
ci, i rodzice.

W Muzeum Regionalnym  w 
Sycowie odbyło się uroczyste wrę
czenie nagród laureatom konkursu

na „Najpiękniejszą ozdobę bożona
rodzeniową". W tym roku po raz 
pierwszy pojawiła się w konkursie 
kategoria rodziny. Nie wpłynęły 
natomiast prace w kategorii szkół 
ponad{X)dstawowych.

klasy 1 - III
1. Wiktoria Kamińska SP3
2. Nikodem Kozan SP3
3. Ewa Bogdańska SP3

klasy IV - VIII
1. Marta Duda SP Drołtowice
2. Tobiasz Krzywiński SP3
3. Izabela Ługowska SP2
wyróżnienie:
Zofia Rojkiewicz SP2

rodziny
1. Dominika i Matylda Pruchnickie
2 Hania i Adaś Sucheccy z ro d z ic ^ i
3 Wojciech Polewiak z rodzicami

(OAI)CODZIENNIE NOWE INFORM ACJE!olesnica"^^ .com
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TW ARDOGÓRA •  Po latach 
nieobecności znowu na twardo- 
górskim Rynku 6 grudnia zago
ścił św. Mikołaj. W tę rolę wcielił 
się radny Maciej Bukowski.

Rodzice m ieli okazję dostar
czyć paczki dla swoich pociech

już od 2 grudnia (na plebanię) 
lub 6 grudnia (do Urzędu Miasta i 
Gminy). Gmina na swoim profilu 
zachęcała, aby w tym dniu mieć 
na głowie czapki mikołajkowe. 
Dla pierwszej pięćdziesiątki przy
byłej w takich czapkach na Rynek 
przygotowano karnet na Delfin-

ka. Tutaj wiek nie obowiązywał. 
Karnety rozdawały pracownice 
Urzędu.

Piątkowe Mikołajki rozpoczęły 
się ogłoszeniem przez burmistrza 
Pawła C zulińskiego laureatów 
konkursu na kartkę świąteczną. 
Zwyciężczynie to Julia Ghilarska z

kl. III ze SP w Grabownie W iel
kim, Daria JędryczJco z ki. V SP2 w 
Twardogórze i Gabriela Proć z ZSP 
w Twardogórze. Burm istrz wrę
czył im nagrody, a Julia Ghilarska 
miała zaszczyt zaświecić dekora
cje świąteczne przy twardogór- 
skim ratuszu. Burmistrz poinfor
mował, że kartki, które wpłynęły 
na konkurs, zostaną powielone i 
wysłane z życzeniami.

Aby skrócić czas oczekiwania 
na przybycie św. M ikołaja, ks. 
Krzysztof Jaskólski SDB, grając 
na gitarze, śpiewał z przybyłymi 
„Mikołaj się zbliża". Ponieważ w 
tym roku nie było śniegu, ocze
kiwany gość przyjechał z moto- 
-reniferami. Zanim zajął tronowe 
miejsce na scenie, witał się z dzieć
mi, a to piątką, a to żółwikiem. Do 
Twardogóry zajechał św. Mikołaj 
w stroju biskupim - dla przypo
mnienia wspominanego w dniu 
6 grudnia świętego kościołów ka
tolickiego i prawosławnego. A po
tem rozpoczęło się imienne rozda
wanie podarunków. Dla każdego 
coś było. Można było otrzym ać 
misia, kubki, książeczki. Były cu
kierki, wata cukrowa, napój cze
koladowy. Można było zobaczyć, 
jak wykonać ozdoby choinkowe 
z papieru. W rolę św. Mikołaja w 
tym roku wcielił się radny Maciej 
Bukowski.

Andrzej Głowacz

Rosną poetki?

TWARDOGÓRA •  Dwie 
uczennice Szkoły Podstawowej 
nr 2, które wzięły udział w finale 
II Diecezjalnego Konkursu Poezji 
Karola Wojtyły w Ostrzeszowie, 
w piątek uczestniczyły w uroczy
stej gali. Podczas niej usłyszały 
o swoim sukcesie. Kamila Bilska 
zdobyła 1. miejsce (opiekun ks. 
Krzysztof Jaskólski SDB), a Han
na Nowak otrzymała wyróżnienie 
(opiekun Irena Puchalska). (OAi)

Znak pokoju

TWARDOGÓRA •  Jarmar
kowi towarzyszył program arty
styczny z udziałem miejscowych 
zespołów.

Kilka dni przed 8 grudnia na 
twardogórskim Rynku zaczęły po
jawiać się drewniane domki, które 
w niedzielę nabrały przeróżnych 
kolorów i można było zrobić w 
nich zakupy związane ze świętami. 
Można było nabyć na prezent uni
katowe rękodzieło, ozdoby na cho
inkę lub samą choinkę. Była okazja 
posmakować produktów regional
nych. Pachniała świeżo zmielona 
kawa, przyciągały zapachem cia
sta i swojski chleb. Nie brakowało 
produktów z ryb, przetworów do
mowych, serów kozich i owczych. 
Były miody i produkty pszczele.

W tym roku również zorganizo
wano zbiórki charytatywne. Było 
stoisko, gdzie można było wes
przeć Jacka Sadowskiego z Gra- 
btowna Wielkiego, a także wziąć 
udział w licytacji. Swoje stoisko 
wystawił z ozdobami świąteczny
mi Warsztat Terapii Zajęciowej Ca

ritas Archidiecezji Wrocławskiej w 
Dobroszycach oraz Powiatowy 
Dom Opieki Społecznej w Ostro- 
winie. Również placówki oświato
we z gminy - ZSP w Twardogórze, 
SP Goszcz, SP Grabowno Wielkie 
oraz Przedszkole Sióstr Opatrzno
ści Bożej - przygotowały ręcznie 
robione ozdoby i kartki świątecz
ne. '

Atrakcją niedzielnego popołu
dnia były warsztaty, na których 
można było nauczyć się i samemu 
wykonać wianek świąteczny. Był 
też mikołajkowy atelier fotogra
ficzny i okazja zrobienia zdjęcia ze 
św. Mikołajem. Dodatkową atrak
cją stał się przyjazd motoreniferów 
i możliwość jazdy motorem. Awa 
anioły na szczudłach z wysokości 
wypatrywały grzecznych dzieci, 
aby wręczyć im słodycze.

Uroczyste otwarcie jarmarku 
rozpoczęło się złożeniem życzeń 
świątecznych przez ks. proboszcza 
Krzysztofa Bucyka SDB i burmi
strza Pawła Czulińskiego. Potem 
odbyło się wspólne kolędowanie. 
Na scenie w ystąpili, śpiewając

kolędy i pastorałki, przedszkolaki 
z Miejskiego Przedszkola w Twar
dogórze, z Przedszkola Niepu
blicznego Sióstr Opatrzności Bożej, 
uczniowie SP nr 2 w Twardogórze, 
SP w Grabownie Wielkim, SP w 
Goszczu, ZSP w Twardogórze. 
Uczniowie z O gniska M uzycz
nego Moderato wykonali kolędy 
na skrzypcach. Radni zaśpiewali 
„Jest taki dzień", sołtysi - „Cichą 
noc", a pracownicy Urzędu Miasta 
i Gminy - „Do szopy hej pasterze." 
Pracownicy Biblioteki Publicznej 
wraz z kapelą Twardograje wyko
nali wiązankę kolęd i pastorałek. 
Zaśpiewali kolędy członkowie ze
społów Skorynianki, Wodniczan- 
ki. Czerwona Kalina. Refleksyjną 
kolędę sądecką „Nie było m iej
sca" wykonał a capella kierownik 
oratorium ks. Krzysztof Jaskólski 
SDB. F inał kolędow ania przy
padł twardogórskim solistkom 
- Kamili Bilskiej, Milenie Gawin i 
Natalii Łoteckiej. Imprezę zakoń
czyła wspólnie zaśpiewana kolęda 
„Znak pokoju".

Andrzej Głowacz

Gdzie jest dyrektor?!

TWARDOGÓRA •  Święty Mikołaj odwiedził też Zakład Gospodarki 
Mieszkaniowej w Twardogórze, ale... Ale znów gdzieś zapodział się 
dyrektor Alojzy Kulig. Jednak podobieństwo Mikołaja do dyrektora nie 
było chyba przypadkowe.... (ror)

29 listopada w Sali Kolumnowej im. Jerzego Woźniaka Dolnośląskiego 
Urzędu Wojewódzkiego we Wrocławiu odbyła się uroczystość uho
norowania najlepszych uczniów szkół ponadpodstawowych Dolnego 
Śląska. Katarzyna Palma - uczennica III klasy Technikum w Zespole 
Szkół Ponadpodstawowych im. Jarosława Iwaszkiewicza w Twardogó
rze została nagrodzona stypendium prezesa Rady Ministrów. Wręczył 
je dolnośląski wicekurator Oświaty Janusz Wrzał. (OAł)

Wrócił Milcdłaj!

i  i ?'
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Zgrana ekipa
DZIADOWA KŁODA. Dyrektor GOK przyznaje, że nie udałoby się jej 
tyle osiągnąć, gdyby nie liczne grono wspomagających ją osób.

w  sobotę w Gminnym Ośrod
ku Kultury w Dziadowej Kłodzie 
zorganizowano uroczystość pod 
nazwą „Przyjaciel GOK-u". W jej 
trakcie dyrektor ośrodka W ero
nika Gontarz wręczała statuetki 
(ręcznie wykonane świeczniki w 
kształcie budynku GOK) szcze
gólnie zasłużonym osobom. Przy
byłych powitał, grając na gitarze, 
również pracujący w GOK Tomasz 
Zaręba.

-  Przez rok udało się dużo zro
bić. Wiem, że nie jestem w stanie 
w szystkich zadow olić i zrobić 
wszystkiego idealnie. Popełnili
śmy wiele błędów i w tym roku 
pewnie też popełnimy, ale i tak je
stem dumna. Mamy ok. 20 stałych 
zajęć, z których każdego tygodnia 
korzysta co najmniej 150 osób. Or
ganizujemy, poza dniami gminy 
i dożynkami, kilkanaście innych 
imprez, dużo warsztatów, wycie
czek, seanse kina plenerowego. 
Udało się nawiązać współpracę z 
bardzo wieloma instytucjami na 
terenie gminy i poza nią: stowa
rzyszeniami, organizacjami poza
rządowymi. To wszystko z waszą 
pomocą -  podkreślała dyrektor. Po 
chwili wyświetlono zdjęcia poka
zujące różne wydarzenia organi
zowane w GOK w mijającym roku. 
Jak wyjaśniła Weronika Gontarz, 
szczególnie bliski je j sercu jest 
Piknik Rodzicielstwa Zastępczego.

- Jak wiecie, ja też jestem  ro
dziną zastępczą dla dzieciaków. 
Na pikniku tym zjawiło się 200 
osób i jest już ustalone, że będzie 
on odbywał się corocznie -  zapo
wiedziała. Innym wspominanym 
wydarzeniem, które również bu
dzi wiele wzruszeń, było uroczy
ste powitanie nowo narodzonych 
mieszkańców gminy, organizowa
ne co kwartał. Dużo dzieci można 
też zobaczyć na organizowanych 
przez GOK biwakach, w które an
gażują się miejscowi skauci. Licz
ba chętnych rośnie tak bardzo, 
że konieczne będzie pozyskanie 
nowych opiekunów. Jak mówiła 
dyrektor, największy problem sta
nowi przyciągnięcie nieco starszej 
młodzieży.

Dyrektor Weronika Gontarz wręczała statuetki przyjaciołom GOK-u

- Robimy wiele, jednak tablety, 
komputery, komórki zwykle wy
gryw ają. Trafionym  pomysłem 
okazała się jednak wycieczka do 
Energylandii. Nikt tam nie my
ślał o telefonie -  cieszyła się. Po 
prezentacji zdjęć z w szystkich 
tych wydarzeń, przyszedł czas na 
wręczenie statuetek. Zwyczajowo 
rozpoczęto od wójta.

- Dostępuję wielkiego zaszczy
tu, że wreszcie mogę realizować 
w spółpracę z GOK -  rozpoczął 
Robert Fryt. -  W tych wszystkich 
przew rotach, które tutaj m iały 
miejsce, w tej niezbyt przyjemnej 
atmosferze, w której musiałem się 
znaleźć przez wiele miesięcy, cier
piąc z tego powodu, pomyślałem 
o sobie: „Grasz w kościele, może 
ten Szef do góry nad nami kogoś 
ci w końcu tutaj ześle i jakoś to 
wszystko się poukłada". Spotkanie 
z Weroniką w naszej gminie było 
czystym przypadkiem. Zapytałem 
ją, czy zna kogoś, kto chciałby tutaj 
pracować...

- Spytałam wtedy: „A czego od 
takiej osoby oczekujecie?" -  wspo
minała dyrektor. -  „Żeby umiała 
wziąć mikrofon, nie bała się wy
stąpić." „No to ja!" -  relacjonował 
tamtą rozmowę.

- Wcześniej pracowała jako ku
rator sądowy, w ięc wydało mi 
się to nieco dziw ne -  przyznał

wójt. -  Ale bardzo niespokojnie 
siedziała na krześle, ruszała się, 
więc pomyślałem: „Ma podobne 
ADITD jak ja. Jest w niej pewnie 
dusza artyzmu". Dziś Weronika 
realizuje wiele projektów. Rozma
wiamy tylko o szczegółach, ja sta
ram się nie przeszkadzać, ale też 
jestem spokojny, że nawet kiedy 
mnie nie ma, ta dziewczyna zrobi 
wszystko, aby jednać i przycią
gać ludzi. Poziom kulturalny w 
gm inie bardzo się podwyższył. 
Myślę, że kiedy na posiedzeniu 
Rady Gminy przyjdzie do podsu
mowania roku twojej działalności, 
większość radnych odniesie się w 
podobny sposób, jak ja -  chwalił ją 
włodarz gminy.

Następnie statuetki odebrali: 
Irena Małecka, Janina Janik, Emi
lia Kikut, Anna Kowalska, Arka
diusz Chowański, Justyna Sęktas, 
Monika Pieprz, Urszula Rybak i 
Grupa Motocyklowa Kardan.

Pod koniec części oficjalnej dy
rektor wyświetliła nieco humo
rystyczne zdjęcia, pokazujące do
datkowe zadania, jakie wykonuje 
w GOK: mycie schodów, okien i 
ubikacji, zmywanie naczyń po im
prezach, rąbanie drewna, palenie 
w piecu, prace konserwatorskie...

Po chwili wszyscy udali się na 
przygotowaną w sali obok kolację.

Zbigniew N ow ak

Mikołaj solidarny
LIGOTA POLSKA/PONIA- 
TOWICE •  Na niedzielną im
prezę przyszło rekordowo dużo 
gości.

To było chyba najw iększe w 
gm inie O leśnica spotkanie ze 
Świętym Mikołajem. Sołysi i rady 
sołeckie dwóch sąsiadujących ze 
sobą wsi - Ligoty Polskiej i Ponia
towie - postanowili zorganizować 
w spólną zabawę m ikołajkow ą 
dla dzieci. Kilka tygodni przygo
towań, wsparcie rodziców oraz 
wójta gminy zaowocowały impre
zą z uwielbianymi przez dzieci 
licznymi atrakcjami. Były konkur
sy z nagrodami, tańce, animacje 
oraz słodki poczęstunek. Hitem 
okazały się warsztaty kulinarne 
przygotowane przez aktywne pa

nie z Koła Gospodyń Wiejskich w 
Poniatowicach. Nie zapomniano 
o dorosłych, którzy mieli okazję 
pod okiem instruktorów nauczyć 
się przygotowania oryginalnych 
ozdób choinkowych.

Kulminacją zabawy był przy
jazd Św iętego M ikołaja. Tym 
razem musiał się mocno napraco
wać, bowiem do rozdania było aż 
180 wyczekiwanych przez dzieci 
paczek. t

Gospodarze wieczoru - sołtysi 
Agnieszka Jakubowska i Andrzej 
Gołębiowski - cieszą się z owocnej 
współpracy i już dziś zapowiada
ją, że za rok podczas podobnej im
prezy pojawią się nowe atrakcje. 
Jakie? Na razie wie o tym tylko 
Święty Mikołaj...

(hag)

Pomysł połączonych mikołajków to był strzał w dziesiątkę

Sportowe echo gminy
Tkirnieje M ikołajkow e Pięć przy stole

W sobotę w gminnej sali spor
towej w O leśnicy przeprowa
dzono mikołajkowe turnieje pił
karskie młodzików i juniorów z 
gminy Oleśnica.

W turnieju młodzików wystar
towały drużyny z Dziadowej Kło
dy, Krzeczyna oraz debiutanci z 
Wszechświętego. 1. miejsce zajęła 
Dziadowa Kłoda, odnosząc zwy
cięstwa we wszystkich meczach. 
Krzeczyn był drugi, a Wszech- 
święte trzecie.

Do turnieju juniorów młod
szych zgłosiły się drużyny Ligo
ty Małej, Wyszogrodu, Krzeczyna 
oraz Dziadowej Kłody. Zdecydo
wane zwycięstwo odnieśli za
wodnicy z Wyszogrodu, wygry
wając wszystkie spotkania. Drugi 
był Krzeczyna, a koleje miejsca 
dla Ligoty M ałej i Dziadowej 
Kłody. Wszystkim zawodnikom 
zostały wręczone mikołajkowe 
upom inki ufundow ane przez 
GOK Oleśnica.

Panie pod s ia tką
Tak wygląda tabela Mistrzostw 

Gminy Oleśnica w piłce siatkowej 
kobiet.

TABELA
1. Nieciszów 5 10 10:0

2. Świerzna 4 6 6:2

3. Sokotowice 4 4 4:4

4. Nowoszyce 3 0 0:4

5. Wszechświęte 3 0 0:4

6. Cieśle 3 0 0:6

15 grudnia w sali sportowej w 
Ligocie Małej o godz. 11 zmagania 
rozpoczną zawodnicy walczący w 
Mistrzostwach Gminy w tenisie 
stołowym. Rozgrywki przepro 
wadzone zostaną w jednej grupie 
z udziałem pięciu drużyn: Sokcrfo- 
wic, Boguszyc, Krzeczyna, Cieśli 
Nowoszyc.

O Puchar „Św iąteczne
go K arpia”

W sobotę 14 grudnia o godz.16 
w gminnej sali sportowej w Ole
śnicy ropocznie się turniej halowej 
piłki nożnej seniorów o Puchar 
„Świątecznego Karpia". Wystartu
je 8 drużyn które zostały podzie
lone na dwie grupy: I - godz.16; 
Krzeczyn,Wszechświęte, Świerz
na, Nowoszyce, II - godz.17.30; 
Poniatowice, Stamfort Zryw, Pisz- 
kawa, Zarzysko. Mecze finałowe 
rozpoczną się ok godziny 19.

W niedzielę 15 grudnia rów
nież w gminnej sali sportowej w 
Oleśnicy odbędą się turnieje pił
ki siatkowej kobiet i mężczyzn o 
Puchar „Świątecznego Karpia". 
W turnieju pań, który rozpocznie 
się o godz. 9, wystąpią Nieciszów, 
Nowoszyce, Świerzna, Cieśle, 
Wszechświęte oraz drużyna 1,60 
m Wrocław.

Turniej siatkarzy rozpocznie 
się ok. godz.l4. Zagra 9 drużyn, 
które zostaną podzielone w dniu 
turnieju na trzy grupy. Mecze fi» 
nalowe - ok. godz.l8.

Artur Koziara

http://www.olesnica24.com
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Młodzicy Wiwy w srebrze

Kto z nich zrobi piłkarską karierę?

Goszczanie zanotow ali pięć 
zwycięstw, jeden remis oraz jed
ną porażkę.

Najmłodsi zawodnicy Wiwy Goszcz 
gościli na halowym turnieju piłki 
nożnej w Liskowie (powiat kaliski). 
Do zawodów przystąpiło osiem bar- 
9zo silnych drużyn i turniej stał na 
wysokim poziomie. Grano systemem 
„każdy z każdym".

Goszczanie zaprezentowali się 
ze znakom itej strony, zajmując 
ostatecznie drugie miejsce. O nim 
zadecydowała porażka z AP Szczyt 
(oba zespoły zgromadziły tyle samo 
punktów).

W yniki Wiwy; Wiwa Goszcz
- AP Szczyt 0:1, Górnik Kłodowa
- Wiwa Goszcz 0:2 (gole Bednarski 
oraz Szewczyk), Talent Burzenin - 
Wiwa Goszcz 0:2 (gole Szczepanik, 
Sobiński), Łużyczanka Kuźnica

Grabowska - Wiwa Goszcz 0:1 (gol 
Bednarski), Wiwa Goszcz - PSY Łódź 
II 2:0 (gole Bednarski oraz Szwajda), 
Pelikan Karolew - Wiwa Goszcz 0:2 
(gole Bednarski, Muzyka), PSY Łódź 
I - Wiwa Goszcz 0:0.

Krzysztof Kaczmarek z Wiwy jed
nogłośnie został wybrany najlepszym 
bramkarzem turnieju.

Wiwa Goszcz wystąpiła w skła
dzie: Krzysztof Kaczmarek, Miłosz 
Szwajda, Michał Sobiński, Cyprian 
Zając, Adrian Bednarski, Jasiu Mu
zyka, Jasiu Grabarkiewicz, Gracjan 
Szewczyk, Konrad Szczepanik.

Klasyfikacja końcowa turnieju: 1. 
AP Szczyt -16 pkt.; 2. Wiwa Goszcz 
-16 pkt.; 3. Łużyczanka Kuźnica Gra
bowska -13 pkt.; 4. Talent Burzenin 
-12  pkt.; 5. PSY Łódź II - 7 pkt.; 6. 
Górnik Kłodowa - 7 pkt.; 7. PSY Łódź 
I - 6 pkt.; 8. Pelikan Karolew -1  pkt.

(ws>

„Jak zawsze rodzice spisali się na medal, dzieciaki były grzeczne jak 
nigdy, a goście specjalni pięknie zarecytowali wierszyki i już przygo
towują piosenkę na przyszły rok, żeby otrzymać prezent. Tylko Święty 
Mikołaj smucił się, że został z pustym workiem, a jeszcze tyle miejsc 
miał tego dnia do odwiedzenia...” - informuje Akademia Piłkarska 

^zczo t z Twardogóry. (ws)

Sport i samorząd
Na konferencji w Sycowie dys
kutowano o współpracy samo
rządów ze Szkolnym Zw iąz
kiem Sportowym

SZS „Dolny Śląsk" we Wrocła
wiu był głównym organizatorem 
dwudniowej konferencji, która od
była się w hotelu Aroma Stone w 
Sycowie. Poświęcona była współ
pracy samorządów powiatowych i 
gminnych ze Szkolnym Związkiem 
Sportowym w województwie dol
nośląskim przy realizacji zadań 
związanych ze szkolną kulturą 
fizyczną.

Oficjalnego rozpoczęcia konfe
rencji dokonał burmistrz Sycowa 
Dariusz Maniak, a gości witał Adam 
Szymczak, wiceprzewodniczący 
ŚZS „Dolny Śląsk" we Wrocławiu. 
Uczestnikami spotkania byli dyrek
torzy szkół ponadpodstawowych z

Walczyli na szable i rapiery
Do Twardogóry przyjechało 80 
zawodników w tym 11 kobiet. Do 
dyspozycji mieli konkurencje w 
następujących rodzajach broni: 
szabla, długi miecz, kord, rapier.

7 i 8 grudnia w hali sportowo-wido
wiskowej w Twardogórze odbywały 
się rV Mistrzostwa Polski Dawnych 
Europejskich Sztuk Walki. Organi
zatorami tego widowiskowego wy
darzenia było Stowarzyszenie na 
Rzecz DESW ARMA-PL oraz Polska 
Federacja DESW Feder. ARMA jest 
polskim oddziałem Stowarzyszenia 
na Rzecz Sztuk Wałki Renesansu. 
Zrzesza ono osoby zainteresowa
ne odtwarzaniem dawnych walk 
w Europie z okresu średniowiecza 
i nowożytności. Wykorzystywane 
są materiały źródłowe, dzięki któ
rym wiernie odtwarzane są cięcia 
ostrymi mieczami oraz walki na broń 
drewnianą i stalową.

Do Twardogóry przyjechało 80 
zawodników, w tym 11 kobiet, z 
Warszawy, Krakowa, Kielc, Wro
cławia, Poznania, Gliwic, Łodzi, 
Bielsko-Białej. Wśród przybyłych 
był również wnuk aktora Daniela 
Olbrychskiego -  Antoni. Do dyspo-

Więcej zdjęć na olesiiica24.com

Takie walki znamy z historycznych filmów

zycji mieli konkurencje w następu
jących rodzajach broni: szabla, długi 
miecz, kord, rapier. Szabla to polska 
broń sieczna opisywana często przez 
historyków. Elługi miecz to jedna z 
najbardziej rozpoznawalna broni 
średniowiecza i renesansu. Kord to 
krótsza wersja miecza, znana jako 
długi nóż. A rapier to broń jedno
ręczna, następca długiego miecza.

W sobotę zawody odbyły się w 
konkurencjach szabla open, kord i 
puklerz open oraz długi miecz kobiet. 
Przy sędziowaniu używano kamer w 
celu oceny szybkich trafień. Najlep
szym zawodnikom medale wręczał 
burmistrz Paweł Czuliński. W nie
dzielę walczono w konkurencjach: 
długi miecz open, rapier i sztylet open.

Andrzej Głowacz

Dzieci i piłka
WIęcęj zdjęć na olesiilca24.com

Rosną następcy Lewandowskiego

Rywalizowali chłopcy, walczyły im. Romana Kazimierskiego. W prze-
dziewczęta. prowadzonych po raz 17. zawodach

uczestniczyło 150 młodych piłkarzy 
Niedzielne przedpołudnie upły- i piłkarek zrzeszonych w drużynach

nęło w Bierutowie pod znakiem z Wabienie, Zbytowej oraz Uczniow-
Dziecięcego Turnieju Piłkarskiego skim Klubie Sportowym Bierutów.

Wspomniano tragicznie zmarłego 
burmistrza

Zawody koordynowali i sędziowali 
trenerzy UKS-u Mariusz Karakuła 
i Przemysław Przybylski.

Otwierający turniej burmistrz 
Bierutowa Piotr Sawicki oraz dy
rektor OKiS-u Grzegorz Zmarzły, 
przypomnieli sylwetkę Romana Ka
zimierskiego - tragicznie zmarłego 
burmistrza, aktywnego społecznika 
i inicjatora turnieju.

W trakcie zawodów chętni mieli 
okazję kupić estetycznie wydane 
kalendarze piłkarskie ze zdjęciami 
bierutowskich drużyn piłkarskich. 
Jak powiedział Panoramie prezes 
UKS Mariusz Karakuła, zebrane 
pieniądze zostaną przeznaczone na 
potrzeby klubu.

(hag)

powiatu oleśnickiego, dyrektorzy i 
nauczyciele szkół podstawowych, 
koordynatorzy powiatowi SZS i 
osoby odpowiedzialne za oświatę 
oraz sport w powiecie oleśnickim i 
powiatach województwa dolnoślą
skiego, a także Roman Kowalczyk - 
przewodniczący SZS „Dolny Śląsk", 
dolnośląski kurator oświaty oraz 
liczni wójtowie i burmistrzowie z 
gmin naszego powiatu.

Wręczono nagrody za współza
wodnictwo sportowe szkół i po
wiatów Dolnego Śląska. Powiat 
oleśnicki zajął 2. miejsce. Nagrodę 
odbierał starosta Jan Dżugaj.

Vy pierwszej prezentacji konfe
rencji Jarosław Maroszek, dyrektor 
Wydziału Urzędu Marszałkowskie
go, przedstawił kierunki działań 
samorządu województwa w ob
szarze kultury fizycznej dzieci i 
młodzieży w 2020 roku.

W pierwszym bloku „Oświata 
i zdrow ie" ciekawą prezentację 
przedstawili dr Ireneusz Cichy oraz 
Jakub Kalinowski. Mówili m.in., 
jak zachęcić uczniów w szkole do 
udziału w lekcjach WF.

W drugim bloku „Sport szkol
ny" Adam Szymczak przedstawił 
programy realizowane i współre- 
alizowane przez Szkolny Związek 
Sportowy, wspomagające działania 
samorządów.

Spotkanie było także okazją do 
podziękowania Marioli Pagacz za 
wieloletnią działalność na rzecz 
rozwoju sportu szkolnego. Przeszła 
ona na emeryturę.

W drugim  dniu konferencji 
odbył się blok „Szkolny Związek 
Sportowy". Adam Szymczak przed
stawił wstępny plan finansowy 
działalności w 2020 roku. Współ
pracę samorządu powiatowego i

Słuchali wykładów z uwagą 
gminnego ze SZS i innymi orga
nizacjami przedstawiali Mariusz 
Kiryk z Oleśnicy oraz Bogusław 
Dolata z Legnicy. Mariusz Kiryk, 
wiceprzewodniczący SZS „Dolny 
Śląsk", zaprezentował możliwość 
w prow adzenia do K alendarza 
Imprez SZS nowych dyscyplin i 
sportów. Wprowadzany w ostat

nich latach w całej Polsce System 
Rejestracji Szkół omawiał Marek 
Kachniarz, wiceprzewodniczący 
SZS „Dolny Śląsk".

Współorganizatorami konferencji 
były: powiat oleśnicki, samorządy 
Oleśnicy, Sycowa i gminy Oleśnica 
oraz Powiatowy SZS w Oleśnicy.

(OAI)

Mikołajki w AP Szczot

http://www.olesnica24.com
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Fabryka Mebli - BOHZIO Zaprasza

wik, Edyta Biłogan, komisja; Anna 
Drozdenko, Anna Kwiecień) w sie
dzibie PCK w Oleśnicy. Okazało się; 
że jest 2.038,28 zł.

Ale to nie koniec zbierania pienię
dzy. Na Facebooku założono grupę 
publiczną „Olek jedziesz!". Każdy 
może się włączyć do akcji pomocy 
Olkowi, oferując coś lub kupując. 
„Każdy z nas ma coś, co może prze
kazać na ten cel! To może być Twój 
produkt, usługa, książka którą już 
przeczytałeś, pamiątka z pcxłróży czy 
autograf piosenkarza - pomysłowość 
Wasza nie zna granic! Wystawiamy 
to wszystko na licytację, określamy 
czas jej trwania i cenę od której za
czynamy. Każdy może wstawić swój 
post ze zdjęciem i opisem danej rzeczy 
czy usługi! Każdy może przyczynić 
się do spełnienia marzeń Olka - a 
potrzeba jest kwota niebagatelna, 
bo niemal 30000 zł!" - czytamy na 
portalu spolecznościowym. (kad)

otrzymali guzik i okazali się nim 
na linii mety. Start znajdował się w 
Rynku w Oleśnicy. Meta była obok 
amfiteatru nad stawami.

Na każdą drużynę (na górnym zdję
ciu „Sokołowickie Zaskrońce"), która 
pokonała wszystkie punkty kontrolne 
oraz zmieściła się w limicie czasowym, 
czekały słodkie upominki. Wśród 
uczestników była wiceburmistrz Edyta 
Małys-Niczypor z rodziną.

Podczas wydarzenia odbyła się 
licytacja, z której pieniądze trafią 
na leczenie Olka Kwietnia z Soko
łowie. Olek ma całościowe zaburze
nia rozwoju, w szczególności afazję 
motoryczno-sensoryczną, czyli brak 
częściowej umiejętności rozumienia 
mowy i wypowiadania się.

Licytację prowadził Aleksander 
Chrzanowski - przewodniczący Rady 
Miasta Oleśnicy. Zebrane tego dnia 
pieniądze przeliczono komisyjnie 
(zespół kwestujący: Agata Boro-
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Dystans to około 3 km -  zawodnicy 
musieli pokonać go w limicie czaso
wym wynoszącym półtorej godziny. 
Punkty kontrolne znajdowały się na 
terenie Oleśnica. Na każdym z punk
tów kontrolnych czekało zadanie do 
wykonania, po którym uczestnicy

nazwą „Cała Rodzina Biega COBy 
znaleźć Mikołaja". Zorganizowało 
go Stowarzyszenie Cała Oleśnica 
Biega.

Zadaniem uczestników było od
nalezienie miejsc oznaczonych na 
mapie, którą otrzymali na starcie.

Organizatorzy i uczestnicy - jedni i drudzy się spisali

Gra miejska połączona z biegiem 
była pomyślana jako mikołajkowa 
akcja charytatywna.

O godzinie 12 w sobotę 7 grudnia 
ruszyli spod ratusza w Oleśnicy na 
trasę uczestnicy gry miejskiej pod

http://www.olesnica24.com
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Tel. 507-823-846

www.oxylion.pl

superszybki )

INTERNET 
w Oleśnicy
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71715 68 78

OKulion

I Instalacja systemu, naprawa, wymiana ekranu laptopów w 
24 godziny! Oleśnica, ul. Kopernika 10 G 

(teren byłego POM-u).
I Tel.602-771-432.71-399-39-53.wgBliŁ8-1R

■ Sprzedam 4 hektary gruntów rolnych 
w Smardzowie (koło CPN). Tel. 71-315- 
20-66,603-491-286.

mssssimmm
■ Chcesz mieć czworonożnego przyja
ciela? Zaadoptuj jednego z bezdomnych 
psów łub kotów wyłapanych z terenu po
wiatu oleśnickiego na zlecenie Urzędu

Miasta. Tel. 71-798-21-90.

■ ZBIGNIEW OLEJNIK specjalista 
chirurg ortopeda-traumatolog, Oleśnica,

KARP Ż Y W ^  
SPRZEDAŻ i

HURT - NEGOCJACJA
DETAL - 1 3  zł/kg  

Z im n ic a  9 J  
T e l. 695 -2 56 -2863

SPRZEDAM
Ogłoszenia osób 

fizycznych o sprzedaży 
mieszkań kosztują

Przewozów Autokarowych, wyjaz
dy codziennie z Oieśnicy, Sycowa, 
W rocław ia. BILETY LOTNICZE, 
PROMOWE-zniżki do 90 %. OPAL- 
-Rzemieślnicza 10, tel. 71-398-14-06, 
Kilińskiego 4 (koło Biedronki). Tel. 71- 
399-93-22. Rezerwuj na www.OPAL. 
olesnica.pl.
■ Egzotyka-przedsprzedaż2019. Rabat 
do 1000 zł. OPAL Oleśnica Rzemieślni
cza 10 (obok PKS,w Galerii, przy postoju 
taksówek). Tel. 71-398-14-06,Kilińskie
go 4 (koło Biedronki), Tel.71-399-93-22. 
Rezerwuj na www.OPALolesnica.pl.
■ Wyspy Zielonego Przylądka 3700 zł. 
OPAL Oleśnica Rzemieślnicza 10 (obok 
PKS,w Galerii, przy postoju taksówek). 
Tel. 71-398-14-06,Kilińskiego 4, (koło 
Biedronki). Tel.71-399-93-22. Rezerwuj 
na wwwOPAL.olesnica.pl.
■ Lato 2019,40% zniżki,parking za 1 zł, 
zaliczka 10%, dziecko 690 pin OPAL 
Oleśnica Rzemieślnicza 10 (obok PKS 
w Galerii, przy postoju taksówek). Tel. 
71 398-14-06, Kilińskiego 4 (koło Bie
dronki), tel. 71-399-93-22. Rezerwuj na 
www.OPALolesnica.pl
■ Codziennie last minutę - tydzień 999 A, 

wszystko w cenie. OPAL Oleśnica, Rze
mieślnicza 10 (obok PKS,w Galerii, przy 
postoju taksówek). Tel. 71-398-14-06,Ki
lińskiego 4 (koło Biedronki), Tel.71-399- 
93-22. Rezerwuj na www.OPAL.olesni- 
ca.pl.
■ Gruzja 1999 zł. OPAL Oleśnica Rze
mieślnicza 10 (obok PKS,w Galerii, przy 
postoju taksówek). Tel. 71-398-14-06,Ki
lińskiego 4 (koło Biedronki). Tel. 71- 
399-93-22. Rezerwuj na www.OPAL. 
olesnica.pl.
■ Rejs po Karaibach - Barbados, Do
minikana. Martynika, Saint Lucia 4463 
zł wszystko w cenie OPAL Oleśnica 
Rzemieślnicza 10 (obok PKS, w Galerii, 
przy postoju taksówek). Tel.71 398-14- 
06, Kilińskiego 4 (koło Biedronki), tel.71- 
399-93-22. Rezerwuj na www.OPAL. 
olesnica.pl.
■ Pielgrzymka do Ziemi Świętej 1999 A , 
bilety wstępu w cenie. OPAL Oleśnica, 
tel. 71-398-14-06,71-399-93-22. Rezer
wuj na www.OPAL.olesnica.pl.
■ Albania, Chorwacja, Czarnogóra 12 
dni z Oleśnicy, 1659 zł. OPAL Oleśnica 
Rzemieślnicza 10 (obok PKS, w Galerii, 
przy postoju taksówek). Tel. 71 398-14- 
06, Kilińskiego 4 (koło Biedronki), tel. 71- 
399-93-22, Rezerwuj na www.OPAL. 
olenica.pl.
■ Butgaria-wszystko w cenie, 7 dni, 
886 zł. OPAL Oleśnica Rzemieślnicza 
10 (obok PKS w Galerii, przy postoju tak
sówek). Tel. 71-399-93-22 Rezerwuj na

www.OPAL.olesnica.pl.

1 zł/słowo
■ Sprzedam mieszkanie 64 m ,̂ 2 po
koje, działka 14 arów, Strzałkowa 15/4. 
Tel. 505-640-240.
■ Sprzedam mieszkanie 45 m ,̂ w Bie

rutowie, 105.000 d. Tel. 697-788-894.

■ Sprzedam dom o pow. ok. 130 m̂  
przy ul. Przyjaźni w Oleśnicy na dział
ce 611 m^ po generalnym remoncie w 
środku, podzielony na 2 mieszkania 
ze wspólnym wejściem, z możliwo
ścią połączenia w 1. Tel. 661-895-195.
■ Sprzedam dom w zabudowie sze
regowej 175,9 m^ działkę 430m^ Ole

śnica, Reymonta 22c. Teł 601-155-187.

■ Kupię działkę budowlaną w Oleśnicy. 
Tel. 603-848-915.
■ Sprzedam działkę budowlaną w 
Oleśnicy przy ul. Przyjaźni/Krzy
woustego o pow. 1008 m^ Tel. 661- 
895-195.
■ Sprzedam działkę budowlaną, 20 
arów uzbrojoną, Białe Błoto. Cena 
85.000 zł. Tel. 506-023-066.
■ Sprzedam 3 hektary gruntu pod zabu
dowę prremysłową w Smardzowie (koło 
CPN). Tel. 71-315-20-66,603-491-286.

u Kupię garaż lub miejsce parkingo
we wOleśnicy. Tel. 601-194-752.

■ Sprżedaż młodych kur niosek. Ferma 
Drobiu Kolonia Strzelce. Tel. 601-934- 
459.
■ Sprżedam marchew, buraczki odpa
dowe. Nieciszów52. Tel 695-374-563
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604-406-519.
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■ Awaryjne otwieranie samochodów i 
mieszkań. Tel. 601-76-12-82.
■ Okna PCV, żaluąe. RATY. Wykonu

jemy posadzki z mixokreta. Oleśnica, 
ul. Wrocławska 30B. Tel. 71/314-95-49, 
606-874-272.

WESELA 18-TKI
komunie, przyjęcia, nociegi. 

Kryształowy Dwór 
Tel. 602-459-919

w w w . o l e s n i c a 2 4 . c o m

I PRACA
■ Zatrudnimy RECEPCJONISTĘ. Pra
ca lekka, łatwa, przyjemna i bardzo cie
kawa. Oferujemy umowę o pracę oraz 
dobre wynagrodzenie. CV na adres: 
hotel@hotelamber.pl
■ Z a t r u d n i ę  p r z y  n a p r a w i e  
palet. Tel. 501-717-357.
■ Firma tapicerska w Twardogórze 
pilnie zatrudni: TAPICER - 2 osoby, 
KIEROWCA - 2 osoby, prawo jazdy 
kat. C, KRAWCOWA - 3 osoby, OSO
BA DO POZYSKIWANIA KLIENTÓW 
(do pozyskiwania klientów) - 5 osób, 
WYKLEJACZ -4  osoby, PRACOW
NIK GOSPODARCZY - 2 osoby. Bar
dzo dobre warunki wynagrodzenia 
do uzgodnienia, umowa o pracę. Tel. 
661-476-393,661-607-839.
■ Pilnie zatmdnię kobietę do zbioru jaj, 
Paczków k. Bierutowa. Tel. 607-700- 
096.

■ Pranie dywanów, kanap, aut. Tel. 
535-679-346.
■ ELEKTRYK. Tel. 537-393-225.

■ Remonty, wykończenia wnętrz, do- 
cieplenia budynków, tynki, hydraulika. 
Tel. 510-190-722.
■ Elektroinstalacje, Tel. 691-522-006.

Przyjęcia pożegnalne

STYPY
Tel. 602-459-919.

FIN A N S E

gotówkowe,
konsolidacyjne,

■ bankowe i pozabankowe
■ bez BIK
Ole nica, ul. Młynarska 

Ł 7/7, parter
: Tel 601-274-026.

■ Biuro Rachunkowe „Dekret”. Ole
śnica, ul. Wiśniowa 5. Dla nowych 
firm 1. miesiąc gratis. Tel. 605-418- 
580.

UBEZPIECZENIA

OC/AC
■ M U fn c

2 V O i
Oleśnica ul. Młynarska 7 

lok. nr 7 parter

■ Centrum  M iędzynarodowych

■ Naprawa pralek Waldemar Płaneta, 
ul. Chopina 7. Tel. 314-49-33, 0-601- 
78-86-87.
■ Nowoczesne instalacje grzewcze, 
gazowe i wodno-kanalizacyjne, mon
taż i serwis kolektorów słonecznych 
renomowanych firm. Klimatyzacja i 
wentylacja oraz roboty ziemne. Tel.

G r a w e ro w a n ie  
i c ię c ie  la s e re m  COz

IMA M A T E R I A Ł A C H  
I A R T Y K U Ł A C H  W Ł A S M Y C H  

O R A Z  P O W I E R Z O I M Y C H
- papier - aluminium anodowe
- skóra - szkło
-guma -pleksi

^  -drewno - laminaty grawerskie
• długopisy - oraz wiele innych S

I K
li

- P lEC ZĄ T K i Od ręki
- wydrukł wielkoformstow* 
-w izytów ki, szyldy
- wydruk i oprawa prac
- m aakioM ia .

ZDJĘCIA NATYCHMIASTOWE
• Z D JĘ C IA  DO DOW ODÓW , 

PASZPORTÓW, LEG ITYM AC JI
• Z D JĘ C IA  W ESELN E
• Z D JĘ C IA  O K A Z JO N A L N E

ODMTicjk M  enosKifB
»SUPER JAKOŚĆ, SUPER CENA  
Oleśnica, ul. 3 Maja. Tel. 71-314-24-26

Tel. 71 788 91 50

SłJniiązî oMąi

B Remonty mieszkań, domów, malo
wanie, gładzie, panele, regipsy. Tel.
603-795-542.

NARZĘDZIOW NIA ZATRUDNI 
■ T o karza  ■ Frezera  

■ O peratora maszyn konw encjona lnych 
Możliwość zatrudnienia na pół etatu. 

Mile widziany emeryt. Praca w Oleśnicy. 
Warunki pracy do uzgodnienia.

^_______  Tel. 606 930 757

SYLWESTER
Tel. 602-459-919

■ Kupię książki, płyty. Dojazd, gotówka 
509-675-586, 508-245-450.

Z n asz ję z y k  n iem ieck i?  
S zukasz p racy  ja k o  

o p ieku n ka  osób starszych?
Wyjazdy na umowę 

Opieka koordynatora na miejscu 
Biuro czynne pn-pt. godz. 9-16 

ul. Lwowska 23, i p.
(wejście naprzeciwko przedszkola) 

Tel. 690-967-999

■ Pralki, lodówki, zmywarki z  Nie
miec - 220 zł/szt. Tel. 790-883-249.
■ Sprzedam lub wynajmę tablicę 
reklamową przy ruchliwej trasie 
Oleśnica - Spalice. Tel. 606-874-272.
■ Sprzedam drewno opałowe. Tel. 
501-717-357.
■ Sprzedam tanio dwa duże skórza
ne fotele gabinetowe, kolor oliwkowy. 
Tel. 601-785-163.
■ TANIO 7 wędek z kołowrotkami 
oraz różne akcesoria wędkarskie, w 
tym podbierak, skrzynka narzędzio
wa i inne. Tel. 507-070-947.
■ Sprzedam nowy telewizor Thomp
son HD 32 cale, 500 zł. Tel. 510-190- 
722.
■ Sprzedam magiel elektryczny 60 cm 
szerokość, 100 zł. Tel. 784-050-403.
■ Sprzedam długi kożuch na wysoką 
postawną panią, 200 d. Tel. 784-050- 
403.
■ Sprzedam piękną dracenę wys. 2,5 
m, dwie odnogi, długie liście. 500 zł. Tel. 
784-050-403.

Firma tapicerska w Twardogórze ZATRUDNi
■ TAPICER - 5 osób ■ KRAWCOWA - 3 osoby
■ WYKLEJACZ - 4 osoby
■ KIEROWCA - 2 osoby, prawo jazdy kat. C
■ PRACOWNIK GOSPODARCZY - 2 osoby
■ OSOBA DO DZIAŁU ZBYTU (do pozyskiwania 

klientów) -1 osoba 
Bardzo dobre warunki wynagrodzenia do uzgodnienia, 

umowa o pracę. 
y Tel. 661-476-393, 661-607-839.

22  I PANORAM A OG ŁOSZENIO W A

Firmy porządkowe 
Stanisław Garbicz
ul. Mickiewicza 4B 
56-400 Oleśnica 
Tel.: 71 314 94 79 607 042 116 605 418 611 

w  zw iązku  z trw a ją c ą  reorgan izac ją , 
przyjm ą do pracy od 01 .0 1 .2 0 2 0  r. p ra
cow n ików  na stanow isko  gospodarz  

dom ów m ieszkainych i te ren ó w  
przy leg łych . Praca d la kob iet 

i m ężczyzn , rów nież z o rzeczen iem  
o n iepełnospraw ności.
Miejsce pracy: Oleśnica 

Rodzaj umowy: umowa o pracę.

http://www.oxylion.pl
http://www.OPAL
http://www.OPALolesnica.pl
http://www.OPALolesnica.pl
http://www.OPAL
http://www.OPAL
http://www.OPAL.olesnica.pl
http://www.OPAL
http://www.OPAL.olesnica.pl
http://www.olesnica24.com
mailto:hotel@hotelamber.pl
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DOKTOR
PrżycfKKJnss Spficjslistyczna

REJESTRACJA-7 1  3 1 4 3 1 1 1  
P N -P T  9 :0 0 -1 8  :<K)

dr n med Andrzej Janeako 
USG - CHIRURGA - Z ABIEC5I

lek med Jacek Kowolski 
ORTOPEDIA - TRAUMATOtOGIA

lekrned, Zbigniew Pussak 
CHIRURGIA-ZABIEGI

lek med Katarzyna Janeczko-Pussak 
USG - MEDYOMA RODZINNA

lek med. Łukasz Janeczko 
USG - BIOPSJE

NFZ, LUXMED - bezpłatnie 
oraz wizyty prywatne 

Dermatolog bez kolejki
C.M. Hipokrates. Oleśnica, ul. Wrocławska 41. 

Teł. 71-398-33-23, 511-459-089. 
hipokrates-olesnica.pf ;

MEDYCYNA R O D ZIN N A
u l t r a s o n o g r a f ia

BIOPSJE CIENKOIGŁOWE  
TRAUM ATO LOG IA  

O RTOPEDIA  
C H IRUR G IA

O LEŚN IC A , u l .L g k o w a lS

ul. Krzywoustego 3c, wtorek i czwartek 
16-18, Twardogóra, ul. Krzywoustego 
2, piątek 9-11. Rejestracja tel. 71-398- 
60-23.
■ Maria Tarnawska - pediatra, neona- 
tolog, poniedziałek, czwartek 17-19. Ul. 
Ceglana Ib. Tel. 314-99-55,601-459- 
308.
■ G A B I N E T  S T O M A T O L O 
GICZNY - lekarz dentysta Grzegorz 
Masternak. Oleśnica, ul. Żytnia 28. Tel. 
503-155-095.
■ KATARZYNA HORNUNG - lekarz 
chorób wewnętrznych, specja lista 
reumatolog przyjmuje w poniedziałki i 
czwartki od 16 do 18 przy ulicy Wschod
niej 7. Tel. 314-43-53. ■
■ Lek. med. Andrzej Banaszak - spe
cjalista ginekolog-położnik, w torki 
- piątki od godz. 16; USG - poniedział
ki 16-17. Centrum Medyczne Qmed. 
O leśnica, ul. Krzywoustego 2 a. Tel. 
71-396-21-70, 602-131-992.
■ UROLOG - lek Stanisław Pawlak, 
konsultacje, USG we wtorki i czwartki od

KARDIO-DENTAL  
SPECJALISTYCZNA STOMATOLOGIA 

I KARDIOLOGIA 
PEŁNA DIAGNOSTYKA  

KARDIOLOGICZNO-NACZYNIOWA  
• ORTODONTA
• CHIRURG STOMATOLOGICZNY na
• PROTETYKA na NJPZ

. Oleśnica, ul. Wojska Polskiego 56e/5 
Tel. 888-148-930, www.kardio-dental.com.pl

godz 17. Centrum Medyczne Daszyń
skiego, Oleśnica, ul. Daszyńskiego 2 A, 
tel. 71-396-21-70, kom. 603-953-465.
■ Lek. med. TADEUSZ MACIEJCZYK 
- prywatny gabinet internistyczny, wi
zyty domowe. Oleśnica, ul. Koperni
ka 12. Tel. 506-213-536.

Prywatny Gabinet Onkologiczny 
Dr med. Mariusz Krawczyk 

Specjalista chirurg-onkolog
■ pełna diagnostyka gruczołu 

piersiowego, USG piersi, biopsje, 
zabiegi operacyjne

- USG tarczycy, węzłów chłonnych, 
ślinanianek, jęder-biopsje

- badanie znamion 
barwnikowych - dermatoskopia

- konsultacje onkologiczne 
i ogólnochirugiczne

Q-M ed Oleśnica ul. Daszyńskiego zA
Środy godz. i6 -a8. Rej tel. 717396-21-70

GABINET UROLOGICZNO- 
-CHIRURGICZNY 

lek. med. Tomasz Piskozub
USG Środy 15.30 - 18.30 

soboty 10.00 * 13.00 USG
Oleśnica Bystre, ul. Wrzosowa 2. 

Rejestracja: 7i-7575 '2io, 500 22 28 28, 
www.urologolesnica.pl 

Twardogóra, ul. Gdańska 16 
(Przychodnia WAMED) 

czwartki 15:30-17:30

KARDIOLOG
Wioletta Braciszewicz 

przyjmuje 
w poniedziałki 

od godz. 12 
i środy od godz. 15
przy ul. Paderewskiego 7H 

Rejestracja codziennie 9 do 11 
Tel. 071-314-47-01, 0-603-740-985

M ILK -towa
rzyski kocur w 
w ieku dwóch 
la t. Św ie tnie 
dogaduje się z 
innymi kotami. 
Posiada aktual
ne szczepienia, 
wykastrowany.

AS- życie trzyletniego 
Asa wywrócilp się do 
góry nogami gdy po 
dwóch latach wrócił 
z adopcji na azyl. Nie 
stracił jednak wiary w 
ludzi. Nauczony życia w 
mieszkaniu, zdrowy, ma 
aktualne szczepienia.

DEMON- wspaniały 
dziesięcioletni senior. 
Większość życia spędził 
na łańcuchu. Dziś jest 
gotowy na .nowe życie” 
Odrobaczony i zaszcze
piony. Wykryto u niego nie
doczynność tarczycy przez 
co musi przyjmować leki.

CHOPIN- bar
dzo inteligentny, 
wierny i oddany 
p ie s . C hopin 
będzie idealnym 
towarzyszem dla 
samotnej osoby 
bądź max dwu
osobowej rodziny.

S M E R F E T K A -  
trzy le tn ia  suczka 
trafiła do fundacji ze 
schroniska w Rady- 
sach. Jest delikatna i 
spokojna choć w no
wych sytuacjach może 
być bojażliwa. Zdro
wa, zaszczepiona.

JAY- około pięcio
letni psi kawaler. 
Jest bardzo mądrym 
czworonogiem, kon
taktowy w relacji z 
człowiekiem. Z inny
mi psami nie zawsze 
się dogada. Zaszcze
piony, zachipowany,

KONTAKT W SPRAWIE ADOPCJI: 531-111-336, 517-076-620

POMOC DROGOWA 
Tel. 601-936-766

AUTO-MOTO
MERCEDES
■ A-klasa, W169, 1,5 PB, 
2005, granatowy metalik, bo
gate wyposażenie, zadbany, 
12.000 zł. Tel. 692-653-169. 
DAEWOO
■ Matiz, 1999, zarejestrowa
ny + OC, garażowany, 1.200 
zł. Tel. 506-829-536. 
MICROCAR
■ Microcar, 2001, nowy 
silnik, nowe opony, zareje
strowany + OC, nowy aku
mulator, nowe sprzęgło, 
szyberdach, ciemna zieleń, 
bez prawa jazdy, 10.500 zł. 
Tel. 506-829-536.
CZĘŚCI
■ Sprzedam bagażnik da
chowy wraz z uchwytami 
na dwa rowery, nowy. Tel. 
500-063-640.
■ Sprzedam felgi z oponami 
rozm. 205x15, 185x15. Tel. 
691-656-268.

Ukazuje się od 
29 marca 1990 
r. II nagroda w 
III Konkursie 
dla Prasy Lo

kalnej 1994, Nagroda Miasta Oleśni
cy 1998, nagroda w IV Konkursie dla 
Prasy Lokalne] 1998, IM nagroda w V 
Konkursie dla Prasy Lokalnej 2000. 
Wydawca: „OLPRESS". Adres redakcji: 
„Panorama Oleśnicka”, ul. Młynarska 4 
B, 56-400 Oleśnica. Tel./fax 71 314- 
94-28, e-mail: panorama@dyskietka. 
pl. panoramaolesnicka@poczta.onet. 
pl, www.olesnica24.com. Redaguje 
kolegium: Krzysztof Dziedzic (redaktor 
naczelny), Andrzej Furmanek (redak
tor techniczny), Grzegorz Huk, Roman 
Rybak oraz zespół. Redakcja nie odpo
wiada za treść ogłoszeń, reklam i nie 
zwraca materiałów nie zamówionych, 
zastrzega sobie prawo skracania i 
adiustacji tekstów, opracowań redakcyj
nych oraz zmiany tytułów. Publikowane 
listy i stanowiska nie muszą być zgodne 
z poglądami redakcji. Druk: Drukarnia 
Agora Tychy. Nakład: 3.000 egz.

Ogłoszenia przyjmuje Biuro 
Ogłoszeń w Oleśnicy, ul. Młynarska 
4B. Czynne od poniedziałku do 

piątku
w flodz. 10-13,15-17._______

Oleśnica, ul. Łąkowa 2 
Tel. 71-314-95-10, 693-395-448

U R ZĘ D O W E  
Z Ł O M O W A N IE  P O JA ZD Ó W

- w ystaw iam y za św iad czen ia  do w yd z ia łó w  
kom unikac ji o raz firm  u bezp ieczen iow ych  
przy odbiorze pojazdu

- za każdy pojazd płacimy gotówką
- pojazdy odbieramy własnym transportem - GRATiS

Stacja Demontażu Pojazdów Cieśle k. Oleśnicy.
Tel. 601-725-681, 726-202-020.

|^ A S ]|E R  SERVICE
i D IA G N O S TY K A  KOMPUTEROW A  

M E C H A N IK A  
G EO M ETR IA  KÓŁ |  

ELEK TR O M EC H A N IK A  "

Oleśnica ul. Gliniana 31 
ppn. - pt. 7°° -17°° Sb. 7°° -12°°

Tel. 71/314 23 15

Biuro Podróży Wratislavia Travel
1

zaprasza na pielgrzymki, 
wycieczki iotnicze i autokarowe
■ P IELG RZYM KA LOTNICZA DO FATIMY  

Z wylotem Z Wrocławia

■ PIELGRZYMKA LOTNICZA DO ZIEM I ŚWIĘTEJ 
z wylotem z Wrocławia ,>• - ^

■ W YCIECZKA LOTNICZA JORDANIA-IZRAEL ^ 
z wylotem z Wrocławia

■ W YCIECZKA LOTNICZA^SYCYLIA..;;' 
z wylotem z Wrocławia . . ■, ., > .

■ PIELG RZYM KA AUTOKAROW A NA UKRAINĘ
; Lwów, Żółkiew, Stanisławów,. >" ^ ^  
Kaniieniec Podolski, Tarnopol,

Spalice 
ul. Kasztanowa 1a

(za  K a u fla n d e m )

Nowy właściciel zaprasza

tel. 794 959147

NAPRAWY GŁÓWNE I BIEŻĄCE 
DIAGNOSTYKA KOMPUTEROWA 
SERWIS KLIMATYZACJI 
WYMIANA PŁYNÓW I OLEJU

http://www.oiesnica24.com
http://www.kardio-dental.com.pl
http://www.urologolesnica.pl
http://www.olesnica24.com
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9  Castarama ipfcctaw 
51-421 Wrocław, ul. Krzywoustego 1 2 ^  

tel.: 7132 08100 , fax: 71 32 08 200  
Sklep czynny w godzinach: 

Pon-sob: 6:30 - 21:00, Nd: 9 : 0 0  - 20:00*
'  Tylko w  niedziele hondłowe. Zoproszocny do n aszeg o łk je pu łntem etoy w ao czynnego 24/7 j

KUPUJ ONUNiif^ 
^ R Ó W N IE Ż  W

tastorama.pl A

W zestaw ie^
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